
Вторник
25 май 2010, брой 95 (4906)

цена 1.50 лева

Фирмата продължава да 
получава пари от Минис-
терството на финансите и 
подразделенията му

USD/BGN: 1.56504 

-1.30%  
Българска народна банка

EUR/USD: 1.24970 

     +1.32%
Българска народна банка

Sofix: 377.01

    -0.60%
   Българска фондова борса

BG40: 106.44  

-1.30%  
Българска фондова борса

Компании  ▶ 13
КФН спря търговото 
предложение  
в „Пиринхарт”
Компанията има активи 
за почти 6 млн. лв.,  ка-
то 3.7 млн. лв. от тях са 
инвестиции в дъщерни 
предприятия

И „Виваком” пуска 
телевизия

Компании ▶ 11
Новини ▶ 8-9 
Държавата плаща 
тихомълком на 
„Информационно”

Бъдещата услуга на „Вива-
ком” и вече съществува-
щата на „М-Тел” изправят 
телекомите директно срещу 
кабелните оператори

▶

Компании  ▶ 12
Sofix преживява 
втория си  
най-тежък период
Водещият индекс на 
Българската фондова 
борса преживява втория 
си най-тежък период 
от големия срив на ин-
дексите в началото на 
2008 г.

Коментар ▶ 2
Министър без 
портфейл и явно 
без работа  
Божидар Димитров 
продължава със словесните 
си гафове. При това, 
без да имат нищо общо 
с ресора му. Последно 
призова за примирие 
между правителството и 
опозицията

Новини ▶ 7

КЗК глоби за втори път 
Международния панаир

Новини ▶ 9

Фирмите може и да търгуват 
с емисии и след 30 юни

Имуществената 
санкция срещу 
дружеството е в 
размер на повече 
от 200 хил. лв. и е 
заради злоупотреба с 
монополно положение

Министерството на окол-
ната среда и водите съоб-
щи, че предприятията няма 
да може да купуват и про-
дават през българския ре-
гистър, но може да минават 
през европейския регистър 

Медиен бизнес ▶ 22-23
Кризата продава 
новините  
на медиите 
Съдържанието на емисии-
те на медиите се напълни 
с невиждано количество 
икономически новини. Все 
по-често водещата инфор-
мация е свързана или с раз-
витието на кризата, или с 
реформите у нас и по света

Дългото 
сбогуване  
с найлона
Идеята за забрана на 
полиетиленовите пликове сблъска 
интересите на производители, 
търговци и природозащитници. 
Пълната забрана ще  
предизвика фалити  
и безработица, докато  
въвеждането на такса  
ще натовари търговските  
вериги и техните клиенти 4-5

Илюстрация: Гриша Струнджев
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Печеливш
Сашо дончев

Губещ
Силвио Берлускони

„Овъргаз Изток” отбеляза 24% ръст на печалбата за пър-
вото тримесечие. За същия период предприятието е 
отчело и 17% увеличение на продажбите. Компанията 
обединява газоразпределителните дружества на „Овър-
газ” на Сашо Дончев в Източна България. За първите три 
месеца те са доставили 119 млн. кубически метра газ на 
клиентите си.

Италианското правителство предизвика вълна от недо-
волство с проекта си да ограничи използването на специал-
ни разузнавателни средства и да съди журналисти, които са 
публикували подслушани разговори. Управляващата коали-
ция на Силвио Берлускони твърди, че целта е защита на лич-
ното пространство. Критиците обаче го наричат „Закон за 
задушаване”.

Петък
21 май 2010, брой 94 (4905)

цена 1.50 лева

Интервю със 
Светослав Билярски, 
управител 
на Franchising.BG

USD/BGN: 1.58572

-0.52%
Българска народна банка

EUR/USD:1.23340  

     +0.52%
Българска народна банка

Sofix: 379.28

    -2.85%
Българска фондова борса

BG40: 107.84  

-2.06%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 7
Sofix е близо  
до 12-месечно  
дъно
Водещият индекс на 
Българската фондо-
ва борса Sоfix се върна 
една година назад, след 
като отчете десети поре-
ден спад. Sоfix затвори 
на 379.28 пункта, което 
е най-ниската му стой-
ност от 5 юни 2009 г.

Коментар ▶ 2
Бандероли,  
депутати и  
няколко облака дим
Формулата „по-нисък 
акциз на цигарите, пове-
че приходи в бюджета, 
по-малко пушачи” не 
проработи

Предприемач ▶18-23
Туризмът 
омекоти кризата 
в Благоевградска 
област

Парадоксално, но факт. 
Двете най-силни институ-
ции, акумулиращи финан-
сови потоци в Благоевград, 
са Югозападният универ-
ситет и Американският 
университет в България

Новини ▶ 6
официален интерес 
към „Белене”  
само от Сърбия 
Развитието около АЕЦ 
„Белене” през последните 
дни постави проекта меж-
ду Сърбия, Китай, САЩ и 
руските намеци. В същото 
време за пръв път държа-
вен представител допусна 
възможността централата 
да не бъде построена

Новини ▶ 6
Болници 
длъжници  
отиват на съд 

Над 25 фирми, доставчици 
на медицинска апаратура 
и консумативи, ще заведат 
от 10 юни първите ко-
лективни съдебни искове 
срещу болниците, които са 
им най-големи длъжници

МРРБ плати още 
1.3 млн. лв. на 
строителни фирми

Новини ▶ 5
Франчайзинг ▶ 13-17 
Франчайзинг 
пазарът в България 
изживява бум

Министър Росен Плевнелиев намали 
разходите на министерството с  4.5 млн. лв.
▶

Компании  ▶ 7
Мобилният 
интернет става 
приоритет 
Операторите отчитат 
рекорден ръст на трафи-
ка за миналата година

Данъчни, митничари и полицаи са 
мобилизирани да увеличат приходите в 
бюджета и да спрат течовете в системата. 

След акцизите на горивата 
и бандеролите за цигари и алкохол 
дойде ред на заложните къщи ▶ 4

Илюстрация: Вихър Ласков

На лов за 
приходи

Мнения

МррБ е съкратило 
разходите си с 4.058 
млн. лв., защото е 
съкратило 12.2% от 
административния си 
персонал. Така трябва да 
се работи - администра-
цията у нас е прекалено 
много, а не върши почти 
нищо. Когато отидеш 
да свършиш някаква 
работа и си „убиваш” 
целия ден, защото опаш-
ките са километрични, 
а „киселите” лелки зад 
гишетата предпочитат 
да чоплят семки, вместо 
да работят. Нека се на-
мали администрацията 
във всички ведомства. 
Същото трябва да се 
направи и с разходите на 
държавните структури. 
Само да не се съкраща-
ват парите на МВР, 
защото полицаите и 
бездруго взимат прека-
лено малко пари.

калин илиев

▶

pari.bg Топ 3

1При недвижимите 
имоти вече се усеща 
съживяването. 
Българските и чуж-

дестранните франчай-
зодатели са в жестока 
конкуренция.

2 Идва ли краят на 
еврото? Съзна-
телната атака 
срещу валута не се 

случва за пръв път.

3Wizz Air пуска 4 
нови линии от 
София. Нискота-
рифната компания 

регистрира трети само-
лет у нас.

Министър без портфейл 
и явно без работа
Десети месец продължава да 
не ми е ясно какво точно прави 
Божидар Димитров в правител-
ството. Не защо е там, това всич-
ки знаят. А какво точно работи.  

Разбира се, вие периодично 
го виждате по телевизора. Кога 
в собственото му предаване, 
кога като гост, кога с репортаж в 
новините. В около половината от 
случаите заради някое скандал-
но или комично изказване. И то 
нямащо нищо общо с ресора му. 
Според последните новини при 
посещението на правителстве-
ната делегация в Рим Божидар 
Димитров е призовал за примирие 
с опозицията. Партиите трябвало 
да не закачат правителството, 
докато трае икономическата кри-
за. Не съм сигурна точно каква е 
логиката. Според мен, а надявам 
се и според вас, точно по време на 
икономическата криза опозицията 
трябва да закача управляващите. 
Може и понякога да прекалява, 
но без опозиция нали се сещате в 
каква държава с какъв режим ще 

се превърне България. 

Това обаче е от безобидните 
изказвания на министър Дими-
тров. Слава Богу, неуправляващи-
те партии няма да го послушат. 
Но като стана дума за религия, ед-
на от първите скандални позиции 
на министъра без портфейл беше 
по Закона за вероизповедания-
та. Тогава той подкрепи проект 
на Атака, който предвиждаше 
пререгистрацията на вероизпове-
данията. Димитров тогава изрази 
учудване колко лесно било да си 
регистрираш църква в България. 
Църквите изразиха учудване, че 
някой министър в демократична 
България може да каже такова 
нещо. Споровете по този случай 
някак си заглъхнаха. По-трудно 
това се случи с външнополитиче-
ския гаф на Божидар Димитров, 
който самосиндикално обяви, че 
Турция няма да влезе в Европей-
ския съюз, ако не плати компен-
сации за тракийските изселници. 
С това влезе в международните 
новини, Анкара поиска обясне-

ние, а шефът му и приятел Бойко 
Борисов го заплаши, че няма да го 
търпи дълго. 

Ако ви е малко, ще припомня 
още една-две интересни идеи. 
Например предложението да 
внасяме българи срещу демо-
графската криза или да раздаваме 
паспорти на чуждестранните ме-
ниджъри, които решат да правят 
голяма инвестиция в страната. 
Българите в Чикаго със сигурност 
още помнят напоителното обясне-
ние на Димитров защо консулът в 
града Лила Георгиева не трябва да 
бъде отзовавана. Ако вие сте заб-
равили, тя се снима по прашки, 
след което се показа в интернет. А 
министърът призова да не съдим 
остро южняшкия й темперамент.

И след като изброих поредица 
действия на министъра без порт-
фейл Божидар Димитров, още 
по-сериозно си задавам въпроса: 
Какво прави този човек в прави-
телството, ако работата му дотук е 
основно да създава гафове?

Какво пра-
ви Божидар 
Димитров 

в правителството, 
ако работата му е 
основно да създава 
гафове
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Върви, народе 

цитат

Държавата трябва да следи за  
разходите, но нека този натиск да не 

придобива политическа окраска и да не е 
свързан с предстоящите избори

Число на деня

27 
института на БАН ще бъдат закрити и от 1 юли броят 

им ще е 42. Ще има и четири специализирани звена
▶

Георги Първанов за финансовите проверки в общините

Ситуацията в Европа не била за коментар, но ние сме добре
През уикенда

През почивните дни МВр арестува служител на образователното министер-
ство по подозрение, че е отговорен за изтичането на темата за матурата по 
литература. Министър Сергей игнатов се закани, че ако в министерството 
има мафия, „тя ще бъде изловена”. Той присъства на шествие за 24 май 
 сНимкА БоБи тошеВ

▶

Бойко Борисов, 
министър-председател

Момен-
тът не е 

подходящ за 
въпроси  
за влизане  
в еврозоната

Ако октомври ме бяхте по-
питали, аз щях да кажа 
категорично, че ще влезем 
в еврозоната. В момента 
не е хубаво да се говори 
публично по тази тема, но 
снощи като слушах в какъв 
конфликт са били европей-

ските лидери само преди 
няколко дни в битката за 
спасяване на еврото, ситу-
ацията в Европа дори не 
мога да я преразкажа. И в 
тази ситуация да поставиш 
въпрос за присъединява-
нето на България към ев-

розоната - не е подходящ 
моментът. Ще изчакаме 
малко - да тръгне Европа 
да излиза от кризата, и то-
гава ще кандидатстваме. А 
дотогава - ще покажем, че 
изпълняваме критериите и 
сме дисциплинирани.

Симеон дянков, 
министър на финансите

 Напълно 
съм  

спокоен, нещата 
вървят точно, 
както сме ги 
прогнозирали

Дефицитът за годината 
ще бъде под 2 млрд. лв. 
Трудна година за цяла Ев-
ропа, така че 2 млрд. лв. 
е нищо. 

Нека да изчакаме края 
на годината, за да видим 
какви са приходите. Ние 

стоим много добре в Ев-
ропа, дори и с тежките 
наследства, които имаме. 
Напълно съм спокоен, не-
щата вървят точно, както 
сме ги прогнозирали.

До края на годината ДДС 
няма да се вдига и това е 

окончателно решение. Аз 
така съм свикнал в рабо-
тата си в Щатите, като има 
идея, тя първо широко да 
се коментира, преди да 
бъде приета. За мен беше 
много важно да минем 
през Тристранката. 
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Няма нужда да обясняваме, 
че те са навсякъде. Неза-
висимо дали си купувате 
геврек или кристални ча-
ши, ги получавате в най-
лонови пликове. Въргалят 
се по улиците и висят по 
дърветата. Това може да ви 
дразни, а може и да не ви 
прави впечатление. Анкета 
на екоминистерството по-
казва, че 90% от хората искат 
тези торбички да се махнат. 
Колкото и да искат, именно 
хората правят премахването 
им нелека задача.

Без стрес
Наскоро министърът на 
околната среда и водите 
Нона Караджова съобщи, 
че се планира забраната на 
полиетиленовите торбич-
ки. Министерството прави 
проучване как би могло да 
се случи това. Проучването 
показва, че ще бъде трудно и 
почти невъзможно в близко 
бъдеще. Една от причините 
е, че те са толкова масово 
разпространени, че рязката 
им забрана ще причини зна-
чителен дискомфорт, обясни 
за в. „Пари” Теодора Желева, 
началник на отдел „Управле-
ние на битови и строителни 
отпадъци” в министерството. 
Другият проблем е, че това 
би означавало затваряне на 
фирми и оставяне на безра-
ботни хора. Според данни на 

екоминистерството в Бълга-
рия функционират около 40 
предприятия, които произ-
веждат такива торбички. В 
тях са заети около 1600 души. 
По данни на статистиката 
през 2008 г. те са произвели 
41 млн. полиетиленови тор-
бички на стойност 123 хил. 
лв. без ДДС. Повечето от тях 
досега не са се ориентирали 
към производство на разпа-
дащи се пликове. За целта е 
нужна инвестиция и преква-
лификация на работниците, 
но не е трудно, коментира 
управителят на „Екстрапак” 
Огнян Ангелушев. Според 
изпълнителния директор на 
Българската асоциация По-
лимери Антоанета Пернико-
ва обаче много от фирмите 
може да не се справят и да се 
наложи да затворят.

Стратегията
Първата стъпка, която ми-
нистерството ще предпри-
еме, е разговор с местната 
власт и търговските вериги, 
които да въведат разградими 
торбички. Няколко вече са го 
направили. Една от първите 
е „Пикадили”, където паза-
руващите вече нямат право 
на избор - предлаганите пли-
кове са от дегрален, който се 
разпада. Обикновени няма. 
За много от веригите обаче 
това все още не е приори-
тет. Втората стъпка ще бъде 

За пълна забрана на 
полиетиленовите 
пликове все още не 
може да се мисли

Мариана Хаджиева, 
маркетинг мениджър 
на веригата 
„Пикадили”

Каква беше причината 
за решението да въ-
ведете  разпадащи се 
торбички?

- Ние сме социално- и 
екоотговорна компания и 
решението да започнем да 
предлагаме разградими тор-
бички дойде съвсем естест-
вено през 2008 г. 

в момента супермарке-
тите „Пикадили” само 
разпадащи се пликове ли 
предлагат или и обикно-
вени?

- Предлагаме само бързо 
разградими торби - малки 
безплатни и големи плате-
ни, както и за многократна 
употреба. „Пикадили” бе-
ше единствената търговска 
верига в България, която 
подкрепи „Първи между-
народен ден без найлонови 
торбички”. 

Във всички супермарке-
ти „Пикадили” пликовете 
се продаваха на половин 
цена, а всички клиенти по-
лучаваха стикер с надписа 

▶

▶

Правилното решение са торбите 
за многократна употреба

Факти
Истории с торбички

найлоновите пликчета се правят от суров петрол, природен газ или пък друг хими-
кал, добит от нефт или газ.

 За пръв път найлонови торби се появяват в СаЩ през 1957 г. и в момента 80% от 
този тип опаковки се използват в Северна америка и Западна европа.

Всяка година американците изхвърлят около 100 милиона полиетиленови найлонови 
торбички и едва 0.6% от тях се рециклират.

През 2002 г. се произвеждат 4-5 трилиона найлонови торби.
Пак тогава правителството на Южна африка задължава производителите да пра-

вят по-издръжливи и по-скъпи найлоновите торби, за да намалят продажбите им. 
Резултатът е 90% спад в употребата им.

Ирландия въвежда такса от 15 цента за употреба на найлонови торбички през март 
2002 г., което също води до спад от 90%.

През 90-те години неправителствени организации в щата Индиана успяват да заб-
ранят найлоновите торби, а 1 май става „ден без пластмаса”.

източник: www.gorichka.bg

▶

▶

▶

▶
▶

▶

▶

въвеждането на диферен-
цирани такси. Все още не 
е уточняван размерът, но 
вероятно ще се започне с 
по-ниска такса, съобщи Те-
одора Желева. Това може 
да се случи към края на 
годината или началото на 
следващата. Едва по-нататък 
може да се мисли за високи 
такси или пълна забрана. 
Мисията на министерството 
е да промотира употребата 
на текстилни торби за мно-
гократна употреба, тъй ка-
то дори биоразградимите и 
хартиените не са най-щадя-
щият за природата вариант, 
обясни Желева.

Без това не може
Паралелно с този процес 
министерството смята да 
провежда информационна 
кампания за повишаване на 
културата. Тези торбички 
може и трябва да се рецикли-
рат, но хората нямат навици, 
смята Антоанета Пернико-
ва. Интересен вариант за 
това предлага компанията 
„Екстрапак”. Тя подготвя 
пилотен проект, при който 
ще предлага на търговските 
вериги да изкупува обра-
тно пликовете им и да ги 
рециклира, обясни Огнян 
Ангелушев. Това означава, 
че ако не ви е удобно да 
си носите текстилна торба 
например, а да си купувате 
всеки път найлонова, може 
да ги събирате и периодично 
да ги връщате в магазина. А 
може и просто да ги изхвър-
ляте в кофите за разделно 
събиране. Всъщност точно 
вие може и да го правите, но 
както личи от улиците, хра-
стите и дърветата, това със 
сигурност не е практика. 

Филипа Радионова
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38 089
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111
122
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Произведено количество, кг Продадено количество, кг Продадено количество, хил. лв.

Графика: Вихър Ласков

Произведени и подадени торбички от  полимери на етилена

„Найлоновите торбички 
не са птици, за да кацат по 
дърветата на нашия град.” 
Бързо разградимите тор-
бички са стъпка напред, 
но истинският обрат в бор-
бата със замърсяването е 
личното решение на всеки 
да използва само торби за 
многократна употреба. 

Колко хора пазаруват в 
супермаркетите „Пика-
дили”?

- Над 50 хиляди души 
пазаруват дневно в 21-те 
супермаркета от верига-
та, на месечна база броят 
на пазаруванията достига  

▶

1 800 000, а на годишна 14 
милиона. 

Предлагате и текстил-
ни торби - какво е отно-
шението на клиентите 
към тях?

- Текстилните ни торби 
стават все по-предпочи-
тани, въпреки че цената 
им е по-висока от тази 
на бързо разградимите. 
Платнените торби, които 
предлага „Пикадили”, са 
изработени от нетоксичен 
и противоалергичен мате-
риал, запазват качеството 
си след пране и се ре-
циклират 100%. 

▶

▶  от две години в "Пикадили" използват само торбич-
ки от дегрален
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40
▶ е приблизителният 
брой на фирмите, които 
произвеждат найлонови 
торбички

38 
▶ тона торбички са 
продадени в България през 
2008 г.

▶  Един от основните 
проблеми е липсата на 
култура за рециклиране
 снимка емилия костадиноВа

Има вариант да се 
осъществи идеята на 
министерството. Про-
блемът наистина е много 
голям. Обикновеният 
полиетилен се разгражда 
за стотици години. Много 
бих искал да не се използ-
ва обикновен полиетилен 
или да се намали използ-
ването. Леките полиети-
ленови торбички са още 
по-неприятни, виждате ги 
по храстите и по дървета-
та, закачени от вятъра.

Проблемът, който би се 
появил, е с последващия 
контрол на изпълнение 
на решението. Зависи на 
какво се спрат. Ако се 
спрат на общоразградими 
торбички, т.нар. дегра-
лен или друг разградим 
полиетилен, проблем би 
имало после да се опре-
дели дали съответното 
изделие е тъкмо разгра-
дим полиетилен. Което 
е преодолим проблем, 
обаче в България все още 
няма лаборатория, която 
може да го засече това 
нещо, но пък близо до 
България има една и две 
лаборатории. В Евро-
пейския съюз спокойно 
могат да се правят такива 
изследвания. Например 

Ще има проблеми с контрола

В разгради-
мия полие-
тилен има 

добавка, която 
накъсва молекула-
та на полиетилена 
на парчета и вече 
микроорганизми-
те я разграждат. 
Остават молекули, 
които са невидими 
за човешкото око

огнян Ангелушев,
управител на „екстрапак”

до момента сме единстве-
ната лицензирана фирма, 
която може да произвеж-
да и разградим полиети-
лен. Ние произвеждаме 
и обикновен полиетилен, 
защото още не ясно как 
ще бъде спрян - дали ще 
бъдат разрешени по-де-
белите торбички, които 
се произвеждат, за да 
бъдат използвани много-
кратно, дали изобщо ще 
бъдат забранени. Можем 
да предложим и затво-
рен цикъл за използване 
- веригите магазини да 
изкупуват собствените 
си торбички от своите 
клиенти, а ние да ги ре-
циклираме.

Преориентирането на 
производството е ин-
вестиция, която трябва да 
се направи, обучение на 
кадрите, за да знаят как 
се работи. Но не е трудно, 
напълно възможно е.

В разградимия 
полиетилен има добав-
ка, която накъсва моле-
кулата на полиетилена на 
парчета и вече микроор-
ганизмите я разграждат. 
Остават молекули, които 
са невидими за човешкото 
око. 

Идеята на 
министерството би 
могла да се осъществи 
по начина, по който е 
замислена, но ние смята-
ме, че това няма да реши 
проблема със замърсява-
нето на околната среда. 
Единственият резултат, 
който цели въвеждането 
на таксата, е огранича-
ване на консумацията. 
Санкцията по никакъв 
начин не насърчава 
рециклирането, което 
е един от основните 
световни, европейски и 
национални приоритети. 
Проблемът не би могъл 
да бъде разрешаван с 
ограничаване на упо-
требата, а с насърчава-
нето на многократното 
използване, събирането и 
последващото рецикли-
ране на изделия от пласт-
маси. Те са произведени 
от ценна суровина, която 
позволява да бъде ре-
циклирана и използвана 
при производството на 
изделия след това. Отпа-
дъците от пластмаси са 
висококалориен източ-
ник на енергия. Ето защо 
в някои случаи, когато по 
една или друга причина 
рециклирането им е не-
възможно, може да бъдат 
предложени на цименто-
ви заводи. Възможно е 

Торбичките може и 
трябва да се рециклират

Заблуда е, че 
деграленът се 
разгражда на-

пълно,  когато бъде 
изхвърлен. Хората 
трябва да бъдат 
информирани, че 
деграленовите тор-
бички не са разгра-
дими съгласно евро-
пейския стандарт за 
биоразградимост

Антоанета Перникова,
Българска асоциация Полимери

работници и служители, 
което ще доведе до уве-
личаване на безработица-
та в този така или иначе 
тежък икономически 
момент, в който се нами-
ра страната ни. Не това е 
начинът - с налагане на 
икономическа санкция да 
се търси разрешаването 
на проблема. Това няма 
да доведе до нужните 
резултати. Мерките тряб-
ва да са изцяло в посока 
увеличаване на инфор-
мираността, образова-
телни кампании, които 
по всякакъв начин да 
достигат до широк кръг 
потребители, така че като 
цяло културата ни на 
потребление да бъде про-
менена. Тези торби поз-
воляват многократното 
им използване, много са 
леки, функционални, не 
са обемни, възможно е да 
бъдат събирани разделно 
и да бъдат предавани за 
рециклиране.

Заблуда е, че 
деграленът се разграж-
да напълно,  когато бъде 
изхвърлен. Хората трябва 
да бъдат информирани, 
че деграленовите тор-
бички не са разградими 
съгласно европейския 
стандарт за биоразгради-
мост.

и оползотворяването им 
в малки ТЕЦ с местно 
предназначение и  др. 

Въвеждането на такса 
за полиетиленовите 
торбички ще доведе до 
снижаване на потребле-
нието, което ще се отрази 
на фирмите, работещи 
в сектора. Част от тях 
ще бъдат принудени да 
преустановят дейност-
та си или да освободят 

1600
▶ са заетите в 
производството на 
полиетиленови торбички

147
▶ хил. лв. са изхарчени за 
найлонови торбички през 
2008 г.

от „Екстрапак” предлагат 
на своите корпоративни 
клиенти изследване на 
техните си торбички. Те 
си избират какво коли-
чество и какви точно, 
изпращат се в независима 
лаборатория в чужбина и 
се връщат със съответни-
те резултати. Преди две 
години се лицензирахме и 
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Сплашване
Стефанов 
получавал 
заплахи

По повод публикациите в 
медиите, че е имало запла-
хи по мой адрес, мога да 
кажа, че те не са безпочве-
ни. Това каза изпълнител-
ният директор на наП 
Красимир стефанов. Той 
обаче категорично отре-
че да е готвен атентат 
срещу него. стефанов 
обясни, че са информирани 
премиерът Бойко Бори-
сов, двамата вицепреми-
ери Цветанов и Дянков, 
както и шефът на Данс 

▶

Цветелин Йовчев. Получих 
уверение от тях, че всич-
ки мерки са взети, така 
че моята сигурност, а и 
сигурността на колегите 
ми е гарантирана, допъл-
ни данъчният директор. 
стефанов е отказал да 
има охрана.

Тези инциденти (запалва-
нето на къщата на роди-
телите на зам.-шефа на 
наП Тошко Тодоров - бел. 
ред.) показват, че срещу 
нас стоят безскрупулни 
хора, които са готови на 
всичко, за да запазят свои-
те престъпни схеми, каза 
още стефанов. Това обаче 
няма да ни спре, беше 
категоричен данъчен № 1. 

▶

Приходите от ДДС, мита 
и акцизи са се увеличили 
с 2.1% до 3.5 млрд. лв. за 
последните седем месеца 
спрямо предходния период 
благодарение на изгражда-
нето на електронна връз-
ка между НАП и Агенция 
“Митници” в края на юли 
2009 г. Това отчете вице-
премиерът и финансов ми-
нистър Симеон Дянков. Той 
обясни, че пряк достъп до 
системата за обмен на дан-
ни имат 150 митничари и 
500 данъчни служители.

Какви са 
постъпленията 
Приходите от ДДС от внос 
за разглеждания период са 
без промяна и достигат 1.4 
млрд. лв. Постъпленията 
от акцизите се повишават 
с 5%, или близо 91 млн. лв. 
По групи стоки най-голям 
е ръстът на приходите от 
твърд алкохол - 24.4%, след 
това са тютюнът и тютю-
невите изделия (17.5%) и 
накрая е бензинът (13%).

Превенции
От началото на годината 
данъчните са спрели източ-
ването на 6 млн. лв. ДДС 
от хазната, а митничари-
те са хванали контрабанда 
на цигари и алкохол за 2.5 
млн. лв., каза още Дянков. 
По думите на министъра 
в централното управле-
ние на НАП към дирекция 

Връзването на митниците 
и НАП качи с 2% приходите
Данъчните са спрели източването на 6 млн. лв. ДДС от хазната

Пенсиите объркаха 
сметките
Половината от номинал-
ния ръст на разходите по 
консолидираната фискал-
на програма през първо-
то тримесечие се дължи 
на увеличените социални 

и здравноосигурителни 
плащания, обясни Симеон 
Дянков. За първите три 
месеца на тази година бю-
джетните разходи се уве-
личават с 955 млн. лв., от 
тях около 300 млн. лв. са 
само за пенсии, отделно 

повече пари са дадени за 
обезщетения за безрабо-
тица и здравноосигури-
телни плащания, уточни 
финансовият министър. Те 
към края на март достигат 
6.84 млрд. лв., или са с 
16% повече в сравнение 

с първите три месеца на 
2009 г. Увеличават се и 
капиталовите разходи с 
близо 170 млн. лв., което 
е резултат от започналото 
изплащане на държавните 
дългове към фирмите.

Биляна вачева

В 80% от проверените заложни къщи има нарушения

Близо 12 млн. лв. е фискалният ефект от проверки-
те на луксозни автомобили, каза изпълнителният 
директор на НАП Красимир Стефанов

▶

“Разследване на особени 
случаи” е създаден нов от-
дел за анализ и последващ 
данъчен контрол на митни-
ческите доставки. Именно 
тези служители заедно с 
митничарите имат достъп 
до данните в реално време.

снимКи марина ангелоВа

общо 650 митничари и данъчни служители имат достъп до общата електронна система на НАП и митни-
ците, каза Симеон Дянков  
▶

Досега 30 данъчни са 
уволнени за коруп-
ция

Явно кризата трябва-
ше трайно да се настани 
в България, за да се сети 
правителството, че тряб-
ва да спре контрабандата 
на цигари, алкохол, да се 
намали сивият сектор и се 
спре източването на ДДС. 
Започнаха една след друга 
проверки на скъпи коли и 
плавателни съдове, луксоз-
ни имоти, доходи, заложни 
къщи и т.нар. “Дедесари”, 
“Акцизи”, “Джамбазовци”, 
“Наглите” и т.н. 

Равносметка
Последната акция на НАП 
беше насочена към залож-
ните къщи. От проверените 
общо 20 къщи в София в 
16 от тях данъчните са от-
крили нарушения, обобщи 
приключилите проверки 
изпълнителният директор 
на НАП Красимир Стефа-
нов. При повечето къщи 
данъчните са установили, 
че някои от работещите са 
без трудови договори, а на 

други не са внасяни осигу-
ровки. Стефанов уточни, че 
в момента Криминална по-
лиция прави проверки и на 
вещите и до дни ще стане 
ясно дали те са крадени. 

Ревизии под обстрел
По повод масовото източ-
ване на ДДС от хазната 
Стефанов се закани, че до 
края на тази седмица ще 
има уволнени данъчни. Той 
разказа за случай, в който 
ревизори са възстанови-
ли 1.5 млн. лв. ДДС сре-
щу банкова гаранция при 
условие, че техни колеги 
от  звеното за борба с да-
нъчните престъпления са 
ги предупредили за неред-
ности. Откакто ръководя 
НАП, са били уволнени 30 
служители заради корупция 
и съмнения за участия в 
източване на ДДС. Един 
от тях вече е с тригодишна 
присъда лишаване от свобо-
да, уточни Стефанов.

Футболни съпруги
В момента проверяваме над 
100 физически лица за укри-
ване на доходи. Стефанов 
разказа пред БНТ за бъл-

гарски футболист, играещ 
за чужд тим, който пред 
данъчните е казал, че го 
издържа жената, с която жи-
вее. Тя му била дала 30 хил. 
лв. Приключили 70 от общо 
261 назначени проверки на 
доходите на футболисти от 
“А” професионална фут-
болна група. Тези проверки 
имат повече дисциплини-
ращ ефект, отколкото фиска-

лен. Преди НАП да започне 
проверки на футболните 
клубове, само един отбор е 
плащал данъци и осигури-
телни вноски върху реални-
те доходи на играчите си. В 
момента няма футболист на 
минимална заплата и дори 
се декларират доходи от 
порядъка на 50 хил. лв. ме-
сечно, обобщи Стефанов.

Биляна вачева

Класиране
Пети сме 
по данъчно 
бреме в ЕС

България е на пето 
място по данъчна 
тежест в страни-
те от ес за 2009 
г. и тя е 30.9% от 
БВП. Преди нас се 
нареждат словакия, 
литва, латвия и 
ирландия. 

спрямо заложе-
ните параметри в 
конвергентната ни 
програма през 2014 г. 
данъчната тежест 
би трябвало да бъде 
намалена до 30.5%. 
Тогава ще се изкачим с 
едно стъпало нагоре. 

За 2013 г. целта на 
сегашното прави-
телство е България 
да е данъчният рай в 
европа. 

В началото на годи-
ната Бойко Борисов 
обеща през 2012 г. 
ДДс да падне до 20%.

▶

▶

▶

▶
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КЗК глоби за втори път 
Пловдивския панаир
Имуществената санк-
ция срещу друже-
ството е в размер на 
повече от 200 хил. лв.

Комисията за защита на 
конкуренцията (КЗК) глоби 
Международния пловдивски 
панаир заради злоупотреба с 
монополно положение. Дру-
жеството се е възползвало от 
господстващата си позиция 
при определяне сумите на 
услугите си. Те са налагали 
нелоялни цени при „право 
на изграждане” и „наем на 
щанд”. Антимонополният 
орган е наложил имущест-
вена санкция в размер на 219 
630 лв. Сумата й е определе-
на на база на оборота през 
2008 г. Тогава дружеството 
регистрира приходи от над 
36 млн. лв. Глобата е за пе-
риода между 28 септември и 
3 октомври 2009 г.

Нарушения
С цел привличане на учас-
тници пловдивското изло-
жение предлага изграждане 
на конструкция за предста-
вяне при нисък процент на 
печалба. 

От друга страна, друже-
ството има капацитет да 

удовлетвори търсенето и 
няма интерес да привлича 
външни строителни пред-
приятия. Това означава, че 
може да определя принци-
пите за достъп при много 
завишена цена. По този 
начин дружеството налага 
неконкурентни условия.
 
За втори път 
„Международен панаир 
Пловдив” получава втора 
глоба за едно и също на-
рушение. През 2008 г. КЗК 
санкционира с 300 хил. лв. 
дружеството за определяне 
на нелоялен начин цените 
за изграждане и наемане на 
щандове. Решението на ко-
мисията бе потвърдено и от 
Върховния административен 
съд(ВАС). 

Асоциацията за панаирни 
и изложбени услуги - Бъл-
гария е подала и двете жал-
би към антимонополния 
орган. Жалбата в КЗК е сиг-
нализирала, че дружеството 
не е променило цените на 
предлаганите услуги. При 
проверка от асоциацията са 
установили, че стойностите 
на наемите за площ и щанд 
варират от 43 EUR за кв. м 
до 55 за същата площ.

Николета Цветкова

Държавата ще продава дяловете си 
в ЕРП след края на проверките

След юли 2011 г.
България ще 
има енергийна 
борса
▶ Ще се създаде енер-
гийната борса у нас 
след втората половина 
на 2011 г., каза Трайков. 
Целта е да има прозрач-
ност в ценообразува-
нето.
▶ Трябва да се преструк-
турира Енергийният 
системен регулатор, 
както и да бъдат извър-
шени редица други регу-
латорни промени, преди 
да започне работа енер-
гийната борса, обясни 
министърът.
▶В момента се обмис-
ля дали България да има 
самостоятелна енергий-
на борса, или да се вклю-
чи към вече съществува-
щите в региона. 

Неразпределеният 
дивидент ще се кал-
кулира в цената на 
държавния дял 

Държавaта няма да продава 
дела си в никое от електро-
разпределителните друже-
ства, докато не приключи 
проверката на Държавна-
та комисия за енергийно 
и водно регулиране. Това 
каза министърът на ико-
номиката, енергетиката и 

туризма Трайчо Трайков. 
Предвиждаме констата-
циите от проверките да 
залегнат в проспекта по 
публично предлагане на 
акциите, каза Трайков. По 
думите му приватизация 
ще има едва след като се 
уверим, че тя няма да снеме 
отговорност от никого.

Преди няколко седмици 
стана ясно, че кабинетът 
възнамерява да раздържави 
дела си в „Е.ОН България”, 
като го продаде чрез Бъл-

гарската фондова борса. 

вързани ръце
С дял от 33% в трите ЕРП 
държавата не може да влияе 
върху взимането на решени-
ята, особено по отношение 
на разпределението на диви-
дент. Това е основният мотив 
на правителството да реши 
да се раздели с тези дялове. 
Министърът прогнозира, че 
неразпределеният досега ди-
видент ще се калкулира в це-
ната на евентуалната сделка.

Сгафили са
В началото на май ДКЕВР 
съобщи, че има нарушения 
при формирането на разхо-
дите в електроразпредели-
телните дружества. Тогава 
зам.-шефът на агенцията 
Валентин Кирчев обясни, 
че ако не са правени разхо-
ди за мрежите и за съоръ-
женията, а в същия момент 
е закупена скъпа техника, 
това е нецелесъобразно 
харчене на пари.

Биляна вачева 

▶ Дружеството налага неконкурентни условия, смятат от КЗК 
снимка Емилия косТадиноВа

Вторник 25 май 2010  pari.bg

▶ С дела, който държавата притежава, не може да влияе върху разпределяне на 
дивидентите, каза Трайчо Трайков                снимка марина ангЕлоВа

Ще си 
търсим 
правата

Ще обжалваме решението 
на КЗК пред Върховния 
административен съд. Ние 
сме длъжни да го напра-
вим. Трябва да си търсим 
правата. След като разбрах 
за решението, казах на 
адвокатите да готвят необ-
ходимите материали. Аз 
смятам, че сме прави, и ще 
се защитаваме. Не мога да 
прогнозирам какво ще реши 
ВАС. Ако санкцията не бъде 
отменена, ще си я платим. 
Така направихме с първата. 
Запознат съм с аргументите 
на КЗК. Но те противоре-
чат на нашата политика на 
работа. Ако КЗК забрани из-
граждането на щандове, цял 
един отдел трябва да бъде 
закрит и работещите в него 
ще останат на улицата. Това 
е най-голямата ни болка и 
притеснение. Инвестирали 
сме десетки милиона левове 
в съоръжения, които ще 
останат неизползваеми.

Георги Гергов, 
мажоритарен собственик  
на панаира 
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Финансовото 
министерство плаща 
тихомълком на 
„Информационно”

От субсидията могат 
пак да се възползват 
стопани, които са  
получили пари през 
2009 г.  

Заявленията за получаване 
на държавната помощ de 
minimis за пострадалите фер-
мери от кризата може  да се 
подават от днес (25 май) до 
18 юни, съобщиха от ДФ „Зе-
меделие”. Срокът, в който ще 
се договарят средствата с бе-
нефициентите, е от 12 до 23 
юли 2010 г., а самата държав-
на помощ ще бъде изплащана 
до 13 август 2010 г. Това е 
решил управителният съвет 
на агрофонда във връзка с 
изплащането на държавната 
помощ de minimis. Парите са 
за подпомагане на млечни-
те ферми от първа, втора и 

трета категория в условията 
на криза. Общият бюджет 
по схемата, който правител-
ството гласува и който беше 
одобрен от Брюксел, възлиза 
на 20 млн. лв. 

Максимални суми 
Общата стойност на помощ-
та, която може да получи 
едно стопанство, не може 
да надхвърля левовата рав-
ностойност на 15 000 EUR, 
припомниха от фонда. Ако 
фермата е получавала вече 
субсидии до 7500 EUR след 
1 януари 2008 г., получената 
сума ще бъде приспадана от 
държавната помощ, която 
ще бъде платена тази година, 
предупредиха експертите. 

Условия
За държавна помощ могат 
да кандидатстват само фер-

мери, които имат финансови 
затруднения заради кризата 
след 1 юли 2008 г. Миналата 
година по de minimis макси-
малната сума за получаване 
възлизаше на 15 хил. лв., 
като тя можеше да бъде взета 
веднъж на три години. Така 
е, защото идеята на този тип 
подпомагане е да се дава при 
екстремни ситуации. Такава 
беше зимата на 2009 г., кога-
то фермерите нямаха сред-
ства, за да купуват фураж. 
Сега обаче държавата успя 
да защити искането си пред 
Брюксел за увеличение на 
средствата по регламента и 
така сумата се увеличи на 15 
хил. EUR персонално на фер-
ма. Така стопаните, които ве-
че веднъж са се възползвали, 
ще могат отново да получат 
пари по de minimis.  

Светлана Трифоновска  

Фермери ще получат антикризисно 20 млн.        лв. помощи 

Скандалното държавно дру-
жество “Информационно об-
служване” АД продължава да 
поддържа ИТ системите на 
Министерството на финан-
сите и подразделенията му, 
въпреки че загуби обществе-
ната поръчка за това в среда-
та на април. От ведомството 
потвърдиха, че компанията 
все още поддържа системи-
те, но не коментираха колко 
струва това. “Информацион-
но обслужване” ще продъл-
жи да работи по системите 
на финансовото министер-
ство, докато не приключат 
процедурите по обжалване 
на резултатите от търга за 
изнасяне на ИТ услугите на 
ведомството. Кога ще стане 
това - не се знае.

Губещ
От министерството поясни-

ха, че изтеклият в края на 
март договор на стойност 53 
млн. лв., подписан през 2007 
г., не е подновен. Това няма 
как да стане, защото законът 
забранява, заявиха от ведом-
ството. Въпреки това “Ин-
формационно обслужване” 
ще продължи да обслужва 
системите на ведомството, 
докато не приключат всички 
процедури по обжалване. 
В тях влизат електронните 
услуги на НАП, митническа-
та информационна система 
БИМИС и др. 

Не е ясно и с колко точно 
ще трябва да се бръкне фи-
нансовото министерство за 
свършената от “Информа-
ционно обслужване” работа, 
тъй като компанията ще ра-
боти за неопределен период 
от време. Според непотвър-
дена информация обаче дру-

Държавното дружество продължава да поддържа системите 
на ведомството, въпреки че загуби обществената поръчка

Компанията
Разнообразна  
дейност

Основната сфера на 
дейност на компанията 
е  доста диверсифицира-
на. Тя продава електрон-
ни подписи, работи като 
системен интегратор на 
МФ и неговите поделения, 
администрира и поддържа 

▶

хардуерни системи и т.н.  
сред  клиентите й освен 

финансовото министер-
ство са общини, съдили-
ща, БнБ, МРРБ и др. 

сред  основните про-
дукти на компанията 
са електронните услуги 
на наП, митническата 
информационна систе-
ма БИМИс, системата за 
управление на еврофондо-
вете ИсУн и т.н.  

▶

▶

Започнахме с оптимизацията                   на персонала още през миналата година, казва 
изпълнителният директор на                    “информационно обслужване” Чавдар Тодоров 
▶

 Парите са за подпомагане и ще бъдат преведени до средата на август, обеща 
Калина илиева, шеф на ДФ „Земеделие” снИМка МаРИна ангелОВа

▶

жеството работи по цените 
от стария договор, подписан 
през 2007 г. В него искана-
та от компанията сума за 
поддръжка на системите на 
финансовото министерство 
е над 2 пъти по-висока от 
офертите, които бяха обяве-
ни за победители в конкурса. 
С тях обаче все още не са 
подписани договори заради 
обжалване в Комисията за 
защита на конкуренцията. 
Междувременно от финан-
совото министерство обеща-
ват, че проблем с критичните 
системи няма да има. За това 
те продължават да бъдат 
поддържани от компанията, 
чийто принципал е именно 
финансовият министър Си-
меон Дянков. 

Глътка въздух
Свежите средства, които 
влизат в компанията, са глът-
ка въздух за мениджмънта й, 
който беше изправен пред 
реалната опасност да загуби 
над 60% от приходите си. 
Толкова е донесла предиш-
ната сделка за последните 
3 години, ако се съди по 
отчета на “Информационно 
обслужване”. 

Грешка беше, че финансо-
вото министерство тръгна по 
този път, коментира за в. “Па-
ри” Йордан Кисьов, управи-
тел на “Риск електроникс” 

и член на УС на БАИТ, кой-
то отговаря за проблемите, 
свързани с конкуренцията. 
Тези системи трябва да бъдат 
поддържани от някой, друг 
е въпросът, че промяната на 
изпълнителя най-вероятно 
няма да мине безпроблемно, 
твърди той. Затова и от БАИТ 
заявиха, че “Информационно 
обслужване” трябва да бъде 
преструктурирано и да от-
говаря за част от системите 
на ведомството. Останалите 
може да бъдат изпълнявани и 
от други компании. Начинът, 
по който беше организиран 
търгът, създаде псевдоконку-
ренция, твърди Кисьов. 

Според изпълнителния 
директор на компанията 
Чавдар Тодоров оптимиза-
цията на персонала е запо-
чнала още през миналата 
година и са били съкратени 
15% от персонала, или близо 
120 души. Така в момента за 
дружеството работят около 
680 души. Спряхме всички 
ненужни разходи, замрази-
хме дори инвестиционната 
програма, казва Тодоров. 
Според БАИТ обаче персо-
налът на компанията трябва 
да е 70-80 души. 

Победителите
На практика “Информацион-
но обслужване” АД е сред ре-
алните победители в общест-

вената поръчка “Изнесени 
дейности по управление на 
ИТ услуги в системата на Ми-
нистерството на финансите”. 
Компанията спечели само 
Четвъртия лот по поръчката, 
който е свързан с предос-
тавяне на изнесени услуги 
за специализирани звена на 
ведомството, а стойността 
на офертата е само 725.8 хил. 
лв. По Лот 1 - “Дейности 
по поддържане и развитие 
на ИТ инфраструктурата”, 
победител е консорциумът 
от “Сименс”, “Контракс” и 
“Парафлоу”. Компаниите са 
получили техническа оценка 
50.03 и предлагат цена от 
11.73 млн. лв. По Лот 2 за 
извънгаранционно поддър-
жане на технически устрой-
ства и конфигурации в ИТ 
инфраструктурата победи-
тел е консорциумът “Стоун 
Сиенсис (Стоун Комптърс и 
Сиенсис)” с предлагана цена 
10.437 млн. лв., а по Третия 
лот - поддържане и разви-
тие на приложен софтуер 
- е консорциумът “ВиСиЕй 
ДЗЗД (Абати, Верео, Сиела 
Софт Пъблишинг)” с техни-
ческа оценка 45.84 пункта 
и цена на офертата 7.245 
млн. лв. Новите договори 
за поддръжка все още не са 
подписани заради подадени 
в КЗК жалби. 

Христо Ласков 
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Фермери ще получат антикризисно 20 млн.        лв. помощи 

Фирмите може и да търгуват  
с емисии дори и след 30 юни
МОСВ: Предприятия-
та ще може да прода-
ват през европейския 
регистър

Българските фирми може 
би ще може да търгуват с 
въглеродни квоти и след 
отнемането на акредитаци-
ята на България на 30 юни. 
Министерството на околна-
та среда и водите съобщи, 
че предприятията няма да 
може да купуват и продават 
през българския регистър, 
но може да минават през 
европейския регистър. 

Ту има, ту няма
Ситуацията с търговията с 
емисии на парникови газо-
ве отново се заплете, след 
като Секретариатът към 
Конвенцията за изменение 
на климата към ООН ин-
формира министерството, 
че заради редица пропуски 
и нарушения през послед-
ните две години ще отнеме 
акредитацията на страната 
в края на юни. Това се слу-
чи само месец след като 
българските фирми за пръв 
път получиха възможност 
да участват в европейската 
схема за търговия, когато 
в края на април Европей-
ската комисия одобри на-
ционалния план за разпре-
деление на квотите. Пър-
воначалната информация 
от министерството беше, 
че след краткия прозорец 
търговията отново ще бъде 
забранена. Няколко дни 
по-късно се поправи, че тя 
може да продължи, но през 
чужди регистри. 

Евентуална  
възможност
Още преди време преду-
предихме, че създаването 
на български регистър до-
някъде е излишно, обясни 
експертът от Българската 
стопанска камара Димитър 
Бранков. Някои други дър-
жави също нямат регистър. 
Разликата е в таксите, а 
и вероятно е по-лесно да 
се свържеш с български-

те оператори, коментира 
Бранков. Освен това бъл-
гарският регистър скоро 
ще стане излишен, защото 
след 2012 г. цялата търго-
вия ще се извършва през 
единен регистър. Бранков 
обаче не е сигурен дали 
след отнемането на акре-

дитацията търговията през 
чужди регистри наистина 
ще бъде възможна. Пробле-
мът с ООН е, че има съм-
нения за верифицираните 
количества квоти. Това оз-
начава, че те на практика 
може да не са изчислявани 
правилно и количествата на 
фирмите, както и на всички 
сектори изобщо: енерге-
тика, бит, строителство и 
транспорт. Дали наистина 
предприятията ще може 
да минават през чужди ре-
гистри и на каква цена, 
ще се види, когато бъдат 
извършени реални сделки, 
смята Димитър Бранков. 

Правителството ще подаде 
документи за възстановя-
ване на акредитацията при 
първата такава възможност, 
а тя е през септември. След 
това възстановяването й 
може да се случи най-рано 
в края на ноември. 

Филипа Радионова

Още едно дело за далавери  
в „Софийски имоти”
Това е третото  
дело срещу Тошко 
Добрев - бивш шеф 
на общинското 
дружество 

Софийската градска про-
куратура внесе в съда по-
редния обвинителен акт 
срещу бившия изпълните-
лен директор на „Софий-
ски имоти” Тошко Добрев. 
Той е обвинен, че като 
изпълнителен директор 
на дружеството умишлено 
не е положил достатъчно 
грижи за повереното му 
имущество при извърш-
ването на апортиране на 
недвижим имот. 

Нарушенията
С апорта е увеличен ка-
питалът на дружеството 
„ОЗК” АД в нарушение 
на решение на Столичния 
общински съвет. Според 
прокуратурата това е до-
несло значителни щети на 
„Софийски имоти”.

Освен това Тошко До-

брев е обвинен и че съзна-
телно е сключил неизгодна 
сделка със „София Франс 
Ауто”. Той е заменил не-
движим имот, собственост 
на „Софийски имоти”, за 
два леки автомобила. От 
тази сделка общинско-
то дружество е загубило  
140 608 лв.

Обвинение за безстопан-
ственост е повдигнато и 
на членовете на съвета на 
директорите на „Софийски 
имоти” - Симеон Симео-
нов, Емилия Бакърджиева, 
Радост Патева, Димитър 
Василев и Румяна Стоева.

Старите дела
Преди десет дни прокура-

турата внесе в съда друг 
обвинителен акт срещу 
Тошко Добрев за безсто-
панственост и сключване 
на две неизгодни сделки, 
с които общинското дру-
жество е ощетено с над 
200 000 лв.

Половин година по-рано 
Софийският градски съд 
гледа дело срещу Тош-
ко Добрев и членове на 
съвета на директорите 
на общинската фирма по 
обвинение за 15 продаж-
би на терени, магазини и 
апартаменти по време на 
мораториум върху такива 
сделки, наложен от об-
щинския съвет.

Красимира Янева

 Ситуацията с въглеродните квоти се усложни, след като ооН съобщи, че ще 
отнеме акредитацията на България
▶

132
▶ български фирми  
може да купуват  
и продават  
парникови емисии

снимка марина ангелоВа

Започнахме с оптимизацията                   на персонала още през миналата година, казва 
изпълнителният директор на                    “информационно обслужване” Чавдар Тодоров 
▶

Акценти
Агрофондът 
плати 3.6 млн. 
лв. за мляко 

ДФ „Земеделие” е 
пуснал 3.6 млн. лв. 
субсидии за краве мляко 
по сметките на 3249 
одобрени фермери за 
помощта, съобщиха от 
фонда. 

Парите са по схема 
за подпомагане на 
млечния сектор, която 
е специфична мярка в 
условията на криза. 
субсидията е в размер 
на 9 лв. на тон краве 
мляко.

от общо 4126 
допустими за 

▶

▶

▶

подпомагане стопани 
заявления са подали 
3249. 

общото количество 
мляко, за което те 
са кандидатствали, 
е 397 438 163.24 кг, 
реализирани през 
квотната 2008/2009 г. 

Право на подпомагане 
по мярката имат 
производителите 
на краве мляко, 
които притежават 
индивидуална млечна 
квота и които са 
подали годишни 
декларации за 
извършени доставки 
или директни продажби 
на краве мляко през 
квотния период 
2008/2009 г. в размер 
най-малко на 20 000 кг.

▶

▶

15
▶ предприятия са 
търгували с квоти през 
първите две седмици 
след разрешението от ек

140
▶ хил. лева е загубило 
дружеството "софий-
ски имоти" от замяна на 
недвижим имот за два 
автомобила 
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Германия и Англия режат разходите
Берлин планира да 
намали харчовете с 10 
млрд. EUR, Лондон -  
със 7.7 млрд. EUR

Германия и Великобрита-
ния планират драстични 
съкращения на разходи, за 
да се преборят с дефици-
ти в бюджетите си, пише 
Financial Times. Новото ко-
алиционно правителство 
на Острова планира да на-
мали бюджетните разходи 
с около 7.7 млрд. EUR (6.2 
млрд. GBP) до края на 2010 
г. В Берлин финансовият 
министър на Германия Вол-
фганг Шойбле оповести, че 
администрацията ще съ-
кращава разходите си с по 
10 млрд. EUR на година до 
2016 г., за да се пребори с 
дупката в бюджета си. 

Кой колко
С 836 млн. GBP по-малко 
ще трябва да изхарчи ми-
нистерството на бизнеса и 
иновациите във Великобри-
тания, предвиждат планове-
те на кабинета. Разходите 
на местните администра-
ции ще бъдат орязани със 
780 млн. GBP, средствата 
за транспорт ще намалеят 
с 683 млн. GBP, а съкра-
щенията в образователния 
сектор с 970 млн. GBP. 
Първият тур намаление на 
разходите в бюджета обаче 
ще пропусне училищата, 
болниците и отбраната, ко-
ментират от коалиционното 
правителство. 

Трябва да сложим край 
на безразсъдното харчене, 
за да не влезем в омагьоса-

836 
▶ млн. GBP по-малко 
ще трябва да изхарчи 
министерството на 
бизнеса и иновациите 
във великобритания 
според плановете на 
правителството

Позиции
Кой какво иска
▶ сАЩ настояват за 
помощ на Пекин при про-
блемите с Иран и северна 
Корея. вашингтон насто-
ява и за прекратяване на 
политиката на китай-
ското правителство за 
„локални иновации” и улес-
нен достъп за американ-
ските компании, произ-
веждащи чиста енергия, 

на един от най-големите 
пазари в света. 
▶ Китай от своя страна 
не иска политиката на 
сАЩ да се отрази на аме-
риканските държавни дъл-
гове, които Пекин прите-
жава. Правителството 
настоява за спиране на 
действията срещу изно-
са от страната, както 
и намаляване на ограни-
ченията за износ на тех-
нологични продукти от 
страната.

Китай обеща реформи в юана
Президентът Ху 
Дзинтао иска взаимно 
доверие между Пекин 
и Вашингтон 

Ще продължим обещаната 
валутна реформа, с която 
да променим юана. С тези 
думи китайският президент 
Ху Дзинтао откри двуднев-
ната среща на високо ниво 
с американския държавен 
секретар Хилари Клинтън. 
Представителите на САЩ 
посрещнаха със задоволство 
изказването на китайския 
държавен глава. Двете стра-
ни се опитват да намерят 
единно решение по един 
от най-спорните въпроси в 
политическите отношения 
помежду си. 

Надежди
Надяваме се да успеем да 

Южна Корея замрази 
търговията със Северна
Потопеният кораб 
„Чхонан” предизвика 
поредния спор между 
двете държави, Клин-
тън търси съдействие 
от Китай

Южна Корея спря търгов-
ските си отношения със Се-
верна Корея, а конфликтът 
между двете държави се 
задълбочи през последните 
няколко дни. Причина за 
спора между Сеул и Пхенян 
е потопеният южнокорейски 
кораб „Чхонан”, на който 
загинаха 46 моряци. Според 
разследване на независими 
експерти причина за потъ-
ването на плавателния съд 
е атака на севернокорей-
ски войници. Сеул поиска 
официално извинение за 
потопения военен кораб и 
наказание за виновниците 
за атаката. От Пхенян опре-
делиха разследването като 
провокация. 

Конфликт
Ескалацията на конфликта 
обаче предизвика внима-
нието и на САЩ. Вашинг-
тон застана на страната на 
Южна Корея, а американ-
ският държавен секретар 
Хилари Клинтън потърси 

съдействие от Китай при 
разговорите с Пхенян. Тя 
настоя Северна Корея да 
спре с провокативните си 
действия и да се съобразява 
с международните закони. 
Китай е най-близкият тър-
говски партньор на Пхенян. 
Заедно с Южна Корея двете 
държави осигуряват 80% от 
износа на Северна, или 35% 
от икономиката на страната. 
Търговският обмен между 
Северна и Южна Корея за 
2009 г. е оценяван на 1.68 
млрд. USD. 

Недоволство
Република Корея няма да 
толерира провокативните 

действия на Пхенян, ко-
ментира президентът на 
Южна Корея Ли Мюн-
бак. Ако водите ни, въз-
душното ни пространство 
или територията ни бъдат 
нарушени, ще упражним 
правото си на самозащита, 
добави той. Заради създа-
лата се ситуация спираме и 
търговските си отношения 
със Северна Корея. Искаме 
извинение и наказание за 
виновниците за потапяне-
то на „Чхонан”. 

Най-близкият сътрудник 
на Сеул в региона - Япония 
- също обяви, че обмисля 
санкции срещу Северна 
Корея. 

германското правителство, 
което съкращава разходите 
още по-драстично. Финан-
совият министър на страна-
та Волфганг Шойбле обяви, 
че планира да намалява 
харчовете от хазната с 10 
млрд. EUR годишно до 
2016 г. В основата на пла-
новете му са намаляването 
на държавните субсидии и 
премахването на данъчни-
те облекчения и помощи. 
Правителството в Берлин 
планира да стимулира уве-
личаването на заетостта, 
вместо да плаща високи 
обезщетения за безрабо-
тица. 

Това накара опозицията в 
страната да определи пред-
ложенията на управлява-
щите като атака срещу бед-
ните. Лидерите на Социал-
демократите настояват за 
увеличаване на данъците за 
банкерите и спекулантите, 
които причиниха кризата. 
Огромните бюджетни съ-
кращения най-вероятно ще 
внесат и притеснение сред 
останалите членове на ев-

розоната. Освен най-голяма 
икономика в Европа Герма-
ния е считана и за остров на 
стабилност и източник на 
бъдещия ръст на единната 
парична общност. 

По принуда
Мерките обаче са задъл-
жителни, смятат управля-
ващите в страната. Целта е 
да се съкрати бюджетният 
дефицит на страната, който 
за миналата година бе 5%. 
Плановете на кабинета на 
Меркел са той да стигне 
до 3% от БВП до края на 
2010 г. Толкова е и макси-
малният му размер според 
изискванията за приемане-
то в еврозоната. Мерките за 
съкращаване на разходите 
трябва да бъдат приети най-
късно в бюджета за следва-
щата година, коментират от 
германското правителство. 
Шойбле обаче планира да 
остави непокътнати раз-
ходите за образование и 
изследователска дейност. 
Според него съкращава-
нето им би било грешка и 
би намалило потенциала 
за ръст на икономиката на 
най-голямата икономика в 
Европа. 

▶ Британският финансов министър Джордж озбърн обяви първата си  
непопулярна мярка в борба с кризата снИмКА BloomBerG

волфганг Шойбле, 
финансов министър на Германия

Намаля-
ването на 

средствата за 
образование и 
изследователска 
дейност е греш-
ка, тъй като ще 
намали потенци-
ала ни за растеж

ния кръг на връщането на 
дългове, коментира финан-
совият министър Джордж  
Озбърн. Бизнесът на Ос-
трова обаче е на друго мне-
ние и се готви да защитава 
разходите. Според някои 
търговски организации 
планираните съкращения 
са опасни и създават риск 
от двойна рецесия. Това е 
първият случай, в който 
новото правителство взе-

ма трудното решение да 
намали разходите си. Той 
обаче няма да е последният, 
коментира Озбърн. Целта 
на правителството е да на-
мали бюджетната дупка на 
Острова, която възлиза на 
156 млрд. GBP. 

В плановете на британ-
ския кабинет влиза както 
орязването на големи пера 
от бюджета, така и по-мал-
ки разходи като 1 млн. GBP 

годишно, предвидени за 
членовете на регионалните 
администрации и подобря-
ването на връзките между 
тях. Част от мерките най-
вероятно ще срещнат драс-
тична съпротива, тъй като 
ще засегнат поддръжката 
на пътищата в страната и 
съдебната й система. 

Берлин
Подобен анонс отправи 

▶ Ситуацията по границата между Северна и Южна 
Корея е напрегната заради конфликта след  
потапянето на кораба „Чхонан” снИмКА reuters

изградим взаимно доверие, 
заяви Дзинтао. За това Ки-
тай ще продължи да рефор-
мира юана, чиято стойност 
е трън в очите на развити-
те икономики. Реформата 
обаче ще бъде осъществена 
постепенно и с равномерни 
темпове, заяви той. Обе-
щанията на Дзинтао обаче 

са на практика повторение 
позицията на Китай по про-
блема с валутата на страната 
и не дават никакви нови 
обещания, коментира Wall 
Street Journal. Според САЩ 
Китай нарочно поддържа 
ниското ниво на юана, за да 
стимулира износа. Именно 
той е основен двигател на 
експлозивния ръст на ико-
номиката на страната. 

отговор
Въпреки липсата на конк-
ретика в речта на китайския 
президент американските 
представители останаха до-
волни от изказването му. За 
нас е радостен фактът, че 
китайските лидери разби-
рат, че реформата на юана 
е важна част от разговорите 
между Пекин и Вашингтон, 
коментира американският 
финансов министър Тимъти 
Гайтнър.  

▶ Президентът на Китай Ху Дзинтао избегна  
конкретните обещания снИмКА BloomBerG
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И „Виваком” излиза на  
телевизионния пазар 
Телекомуникационният 
оператор „Виваком” ще 
предложи от средата на 
годината и телевизия на 
абонатите си, научи в. „Па-
ри”. От компанията отка-
заха официален коментар 
по темата. 

С пускането на телевизия 
„Виваком” става вторият 
голям играч от бранша с 
подобна услуга. Преди 
година „М-Тел” стартира 
своята IPTV телевизионна 
услуга Quarto. От третия 
мобилен оператор „Глобул” 
коментираха за в. „Пари”, 
че засега не планират да 
представят телевизия на 
абонатите си. 

Планове
Според източници на  
в. „Пари” „Виваком” ще 
започне да предлага теле-
визията като допълнителна 
услуга за настоящите си 
абонати. Операторът пла-
нира да покрие цялата стра-
на от средата на годината, а 
цените за телевизионните 
пакети все още са неясни. 

От конкурентния мобилен 
оператор „М-Тел” отчи-
тат интерес към услугата 
си. За това и плановете на 
компанията за развитие на 
услугата са амбициозни. 
В момента Quarto се про-
дава в 12 населени места, 
сред които София, Варна, 
Бургас, Пловдив, Ловеч и 
др., коментираха за в. „Па-
ри” от оператора. „М-Тел” 
обаче планира да развива 
мрежата си от партньор-
ства с интернет доставчи-
ци в цяла България и по 
този начин да увеличи въз-
можностите за доставка на 
телевизията. Следващите 
градове, в които Quarto ще 
бъде достъпна, са Велико 
Търново, Стара Загора, Ру-
се, Пазарджик и др.

Услуга
„М-Тел” разпространява 
телевизионния си сигнал 
през интернет, което изис-
ква използването на парт-
ньори в лицето на LAN 
оператори. От „Виваком” 
също планират да използват 

IPTV модела, за да доставят 
телевизия на потребители-
те си. 

Освен стандартна ци-
фрова телевизия „М-Тел” 
предлага и канали с висока 
резолюция (HD). Именно 
това е фокусът на основ-
ните играчи на пазара в 
момента, които залагат на 
търсенето на високо качест-
во на картината от страна 
на потребителите. 

Конкуренция
Новата услуга на „Вива-
ком” и вече съществува-
щата на „М-Тел” изправят 
мобилните оператори ди-
ректно срещу кабелните 
оператори. На този пазар 
наскоро настъпи размества-
не, след като „КейбълТел” и 
„Евроком” се обединиха в 
Blizoo. Един от основните 
фокуси на компанията ще 
бъде именно HD телеви-
зията, а плановете й са до 
края на следващата година 
броят на каналите с висока 
резолюция да бъде 20. 

Христо Ласков
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Продажбите на „Оргахим”  
продължават да се свиват

Телекомите застават директно  
срещу кабелните оператори

Компанията понижава 
загубата си  
за тримесечието

Приходите от продажби на 
русенския производител 
на бои и лакове „Оргахим” 
продължават да се понижа-
ват и през първото тримесе-
чие на 2010 г. Това показват 
данните в консолидирания 
отчет на компанията, пред-
ставен пред Българската 
фондова борса. Според  
данните в него приходите 
от продажби на компанията 
падат с 15.41% до 16.5 млн. 
лв. Продажбите на продук-
ция са в основата на пони-
жението, тъй като за януари 
- март 2010 те се смъкват 
до малко над 14 млн. лв. 
спрямо отчетените 18 млн. 
лв. година по-рано.

Консолидацията на резул-
тати на дъщерните компании 
е донесла само 500 хил. лв. в 
баланса на  „Оргахим”. 

Дружеството свива разхо-
дите си за възнаграждения 
и за тримесечието на 2010 
г. те достигат 1.5 млн. лв. 
Разходната част в отчета на 
„Оргахим” се е понижила с 
19% и достига 17 млн. лв. 
Това позволява на компани-
ята да свие загубата си до 
521 хил. лв. За първото три-
месечие на 2009 г. тя беше 
достигнала 2.1 млн. лв. 

„Оргахим” е най-големият 
производител в България на 
бои, лакове, лепила и смо-
ли. Основните пазари на 
продукцията са България, 
Турция, Гърция, Румъния, 
Египет, страни от Централна 
Европа, Близкия изток и би-
вшите съветски републики.

„Билборд” запазва 
обема на приходите 
Компанията си е 
докарала и 500 хил. 
лв. от положителни 
курсови разлики на 
валути

Рекламната компания „Бил-
борд” задържа обема на 
продажбите си през пър-
вото тримесечие на 2010 
г. на нивото от предиш-
ната година. Това показва 
консолидираният отчет на 
дружеството, представен 
пред Българската фондова 
борса. За януари - март 
2010 г. „Билборд” отчита 
продажби от 5.8 млн. лв., 
което е минимален ръст 
спрямо 2009 г. 

Повишението идва главно 
от повече продадени услуги 
през тримесечието на на-
стоящата година. 

Компанията си е дока-

рала и 500 хил. лв. от 
положителни курсови раз-
лики на валути. В същото 
време е отчела едва 1000 
лв. загуба от подобни опе-
рации. 

Благодарение на тези фи-
нансови умения  „Билборд” 
излиза на по-голяма печал-
ба за тримесечието на 2010 
спрямо миналата година. В 
края на март дружеството 
излиза на 363 хил. лв. по-
ложителен резултат.

5.8
▶ млн. лв. са приходите 
от продажби  
на „Билборд”  
за първото тримесечие 
на 2010 г.

Телевизията е поредното ново поле, в което „Виваком” ще се впусне, за да  
диверсифицира бизнеса си         Снимка BloomBerg

▶

Решения
„Биовет” 
капитализира 
печалбата си
Производителят на вете-
ринарни медикаменти 
„Биовет” АД капитализи-
ра печалбата си за мина-
лата година, реши общото 
събрание на акционерите 
на компанията. Положи-

телният финансов резул-
тат за миналата година е 
близо 5.7 млн. лв., като 
10% от печалбата се отна-
ся във фонд „Резервен”. 
Останалата сума остава 
като допълнителен резерв. 
Акционерите освободиха 
Петко Нейков като член на 
одитния комитет и избраха 
на негово място Таня Коле-
ва, която беше предложена 
на самото ОСА от мажори-

тара „Хювефарма” АД. УС 
на „Биовет” беше предло-
жил за нов член на одитния 
комитет Петър Домусчиев, 
но най-големият акционер 
отхвърли кандидатурата. На 
14 май 2010 г. „Хювефар-
ма” АД увеличи с 5% дяло-
вото си участие в „Биовет”. 
След като купува 339 168 
акции, „Хювефарма” вече 
притежава 5 516 475 лота, 
което е 81.32% от капитала.

���� г. ���� г. 

�� ��� в хил. лв.

Продажби
Печалба

� ����
� ���

�� ���
���.��%

���.��%
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Водещият индекс на Бъл-
гарската фондова борса 
Sofix преживява втория си 
най-тежък период от голе-
мия срив на индексите в 
началото на 2008 г. Тогава 
индексът регистрира пове-
че от 10 поредни спада и 
изтри 20% от стойността 
си за един месец до 1403.3 
пункта. 

Черен петък
В петък приключи 11-ата 
поредна негативна сесия 
на Sofix. За периода ин-
дексът се понижи с близо 
9% до нива на затваряне 
от 377.010 пункта. Само 
за изминалата седмица 
спадът стигна 6%, а за 
месец - 10.7%. За този че-
рен период индексът изтри 
почти целия си ръст за 
последната една година и е 
на нивата от май 2009 г. По 
време на сесията в петък 
индексът се смъкна дори 
под нивото от 370 пункта, 
но все пак успя да се зак-
репи над тази кота.

За сравнение през мина-

л а т а 
с е д -
мица ру-
мънският показател BET 
изтри 7% от стойността си, 
а за месец - 16%. Въпреки 
това за година назад изме-
рителят е на плюс 54%. 

Румънският капиталов 
пазар претърпява по-голе-
ми загуби от българския за 
първи път от много време 
насам. Инвеститорите в 
северната ни съседка са 
силно притеснени от теж-
ката икономическа ситуа-
ция в страната. 

проблеми
Причините, които дърпат 
българския капиталов па-
зар в посока надолу, са 
толкова много според бро-
керите и портфолио мени-
джърите, че е трудно да 
бъдат изброени. 

Несъмнено пониженията 
в цените на акциите, тър-
гувани на БФБ, са след-
ствия от ескалирането на 
проблемите в Европейския 
съюз, свързани с бюджет-

ните дефицити 
на някои стра-
ни, твърди Стефан 
Ангелов от „Варчев 
Финанс”. Местните 
проблеми пък прогонват 
взаимните и пенсионните 
фондове да търгуват извън 
страната. Според Ангелов 
в момента пазарите се на-
мират във втората фаза на 
икономическата криза (бю-
джетни дефицити и висока 
безработица), която все още 
създава риск за глобалното 
икономическо възстановя-
ване. 

В Европа ситуацията все 
още е много нестабилна и 
очаквам тази несигурност 
да продължи през следва-
щите седмици, прогнозира 
Иван Овчаров, портфолио 
мениджър в DIF broker. 

Изключително слабата 
ликвидност на българския 
пазар тласка котировките с 

Водещият измерител на 
Българската фондова 

борса изгуби над 10% от 
стойността си за месец

Sofix преживява втория 
си най-тежък период 

от началото 
на кризата

Промяна
„Агро финанс” 
увеличи земите 
си със 7%
Акционерното 
дружество със специална 
инвестиционна 
цел „Агро финанс” 
увеличи притежаваните 
земеделски земи с близо 
7% за една година до  

128 614 дка към 30 април 
2010 г. Инвестираните 
средства от 
акционерното дружество 
със специална 
инвестиционна цел са в 
размер на 36.3 млн. лв., 
което е с 2.6 млн. лв. 
повече спрямо миналата 
година. Към края на 
миналия месец 88% от 
придобитата земеделска 
земя от „Агро финанс” 

е в три от шестте 
района на страната 
- Северозападен, 
Северен Централен и 
Североизточен район. 
Площта на отдадените 
под аренда и наем 
за стопанската 2009-
2010 г. е 109 хил. 
дка към 30 април. 
Средната договорена от 
дружеството рента е в 
размер на 21 лв. на дка. 

Решение
„Девин” 
капитализира 
печалбата
Акционерите в 
бутилиращата компания 
„Девин” ще гласуват да 
капитализират печалбата 
за 2009 г. от 1.4 млн. 
лв. Това показват 
материалите към покана 

за общо събрание, което 
ще се състои на 24 юни 
2010 г. Собствениците 
на публичната компания 
„Девин” ще гласуват 
и за продължаване на 
договора със сегашния 
одитор само ако KPMG 
намали таксите за 
заверка на отчета. Ако 
това не се случи, ще 
бъдат разгледани като 
вариант одиторите 

„ПрайсуотърхаусКупърс”, 
„Делойт Одит” или 
„Ърнст енд Янг”. 
„Девин” скоро ще 
бъде делистнато от 
Българската фондова 
борса, след като 
инвестиционната 
компания „Адвент” 
вече притежава всички 
акции на бутилиращата 
компания без книжата на 
съвета на директорите.

го-
ле-
м и 
ско-
кове 
надолу,  
голяма част от брокери-
те не виждат спирачка 
пред падането на Sofix. 
В началото на миналата 
седмица анализаторът 
на „Карол” Александър 
Николов прогнозира, че 
следващите 3 до 5 ме-
сеца ще бъдат тежки за 
инвеститорите на БФБ. 

магдалена иванова

FTSE 100 падна за 
кратко под психоло-
гическата граница от 
5000 пункта

От началото на месеца ка-
питаловите пазари в целия 
свят са изтрили 5.3 трлн. 
USD от пазарната си ка-
питализация, показват из-
числения на Bloomberg. 
Това означава, че май ще 

се превърне в най-черния за 
борсите от октомври 2008 
г. насам.

Срив след срив
Червена вълна заля фондо-
вите борси по целия свят и 
в края на миналата седмица. 
Драматично беше настрое-
нието на Wall Street, където 
в четвъртък Dow Jones се 
срина с 3.6% до  10 068.01 
пункта. Това беше най-сил-

ното понижение за индекса 
от февруари 2009 г. Техно-
логичният Nasdaq се раз-
дели с 4.1% от стойността 
си. Последната сесия през 
миналата седмица донесе 
повишения от малко над 1% 
за щатските индекси.

Европейските индекси 
обаче не спряха низходя-
щото си движение. В Ев-
ропа на борсата в Лондон 
FTSE 100 падна под пси-

хологическата граница от 
5000 пункта след загуба от 
близо 2%.

 В понеделник английски-
ят бенчмарк се движеше 
със загуба от 0.69% на ниво 
5027.88 пункта. Германски-
ят индекс на сините чипове 
DAX загуби 1.44% и се 
срина до 5745.26 базисни 
точки. На борсата в Париж 
CAC40 претърпя отрица-
телна корекция от 0.45% до 

3415.42 пункта.
Според световните ана-

лизатори инвеститорите по 
целия свят са силно притес-
нени, че дълговите пробле-
ми в страни като Гърция и 
Португалия ще предизвикат 
ефекта на доминото и кри-
зата, вместо да си отива, ще 
се разпростира. 

Страх
В Европа играчите реагират 

негативно и на реше-
нието на Германия да 
забрани непокрити-
те къси продажби. В 
САЩ пък песимизмът 
беше подсилен от поредната 
порция негативни данни за 
пазара на труда в страната. 
Според икономиста Нуриел 
Рубини пазарите на акции 
ги чака спад от още 20% за-
ради отслабващата световна 
икономика. 

Нова червена вълна вилнее 
на световните борси
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Водещият измерител на 
Българската фондова 

борса изгуби над 10% от 
стойността си за месец

Sofix преживява втория 
си най-тежък период 

от началото 
на кризата

Цифра на деня

377.01
 пункта е нивото, на което затвори Sofix след петъчна-

та борсова сесия
▶

Пазарите са в нова 
фаза на кризата
Несъмнено понижения-
та в цените на акциите, 
търгувани на БФБ, е вслед-
ствие глобалното пониже-
ние на фондовите пазари 
след ескалирането на 
проблема на Европейския 
съюз, че някои от страните 
в него имат големи хро-
нични бюджетни дефици-
ти. Това е в основата на 
понижението на борсовите 
пазари, тъй като инвести-
торите виждат единствения 
шанс за изход от кризата в 
големи бюджетни ограни-
чения, които ще доведат 
до понижаване на държав-
ните разходи и заплаха за 
крехкото икономическо 
възстановяване. Разбира 
се, това е само основата, 
откъдето тръгват всички 
негативни прогнози за ЕС, 
банките в най-засегнатите 
страни, повишаване на 
риска, разпространяване на 
кризата и в други страни 
и т.н.

Разбира се, има и 
локални проблеми, 
като например липсата 
на големи, конкурентни, 
прозрачно управлявани 
компании с достатъчно 
голям free-float. Проблеми-
те са толкова много, като се 
започне от корпоративното 
управление на публични-
те компании, липсата на 
конкуренция в повечето 

В момента 
пенсион-

ните дружества и 
взаимните фондове 
инвестират на чуж-
дите борси, а те са 
движещата сила на 
фондовия пазар

Стефан ангелов,  
„Варчев Финанс”

Коментар
Срив на доверието 
предизвика спад 
на пазарите 
Основната причина за 
големия спад на световните 
индекси на акции са сривът 
на доверието на инвести-
торите и натрупването на 
проблеми, които в един 
момент дойдоха в повече на 

играчите.
В Европа ситуацията все 
още е много нестабилна и 
очаквам тази несигурност 
да продължи през следва-
щите седмици. Голямото 
забавяне на решението 
за спасителния пакет за 
Гърция доведе до сериозни 
съмнения на финансовите 
пазари, че Европейският 
съюз е достатъно „единен”, 
за да успява да решава 

подобни казуси в бъдеще. 
Не очаквам доверието да се 
възвърне толкова лесно.
В САЩ индексите пос-
ледваха спада на пазарите 
в Европа и Азия. Даже 
интересен е фактът, че през 
последните 5-6 дни щатски-
те индекси регистрираха 
по-голям процентов спад 
от тези в Европа, което в 
главна степен се дължи на 
силното им покачване през 

първите месеци на 2010 г. 
Резултатите на компаниите 
на водещите пазари ще бъ-
дат най-точният барометър 
за състоянието на светов-
ната икономика. Именно 
поради тази причина 
последния позитивен сезон 
на отчетите в САЩ беше 
посрещнат с ентусиазъм от 
пазарите.

иван овчаров,
DIF Broker 

Написаното не е препоръка за покупка или продажба на акции.

Натискът върху  
БФБ ще продължи
Ниската ликвидност, 
липсата на свежи 
инвестиции и натискът 
за освобождаване на 
паричен ресурс успоред-
но с поевтиняването на 
акциите в Европа и отвъд 
океана оказаха негативно 
влияние върху котиров-
ките на родните индекси, 
които трайно се оцветиха 
в червено през последните 
11 сесии. 

От началото на 
годината Sofix се движе-
ше в тесни граници от едва 
25 пункта. В крайна сметка 
хаотичните действия на 
Германия, която въведе 
ограничения за извършва-
нето на къси продажби с 
някои инструменти - ход, 
който не срещна широка 
подкрепа, и продължава-
щите спекулации около 
проблемите с дълга на 
страните в периферията 
на ЕС разклатиха дове-

Изход от 
ситуацията 

виждам в привати-
зацията на атрак-
тивни държавни 
дялове през борсата

камелия Димитрова,  
ИП „Карол” 

Надзорът спря търговото 
предложение в „Пиринхарт”
Компанията има 
активи за почти 6 млн. 
лв.,  като 3.7 млн. лв. 
от тях са инвестиции в 
дъщерни предприятия

Комисията за финансов 
надзор наложи временна 
забрана на търговото пред-
ложение от „Алфа дивелоп-
мънтс” ЕАД към останалите 
акционери в „Пиринхарт” 
АД. Причината за спряното 
търгово е неточно представе-
на информация за разкрива-
не за непреките акционери, 
обясни за в. „Пари” Ралица 
Агайн-Гури, зам.-предсе-
дател на КФН, ръководещ 
управление „Надзор на ин-
вестиционната дейност”. По 
думите й има и други фор-
мални пропуски в търговото 
предложение, които трябва 
да се отстранят.

Предложената цена е 3.40 
лв. за акция. Последната 
сделка с книжата на раз-
ложкото дружество е от 21 
април на цена 3.20 лв. за 
акция, което е с 5.88% под 
цената в търговото. Нямаме 
забележки към цената, уточ-
ни Ралица Агайн-Гури.

Визитка
Според материалите към 
неконсолидирания отчет за 
първото тримесечие „Алфа 
дивелопмънтс” е собственик 
на 542 139 акции, или 82.23% 
от капитала на „Пиринхарт”. 
„Булброкърс” и „Алфа Фи-
нанс холдинг” притежават 
съответно 32 500 книжа и 
18 687 акции. Самото „Алфа 
Финанс холдинг” от своя 

страна е пряк собственик на 
мажоритаря в „Пиринхарт” 
и непряк във втория по голе-
мина акционер. Сред основ-
ните дейности на компания-
та са закупуване и продажба 
на стоки и имоти, сделки с 
финансови активи, участие 
в реализирането на проекти 
в туризма, производство на 
топло- и електроенергия.

„Пиринхарт” има активи 
за почти 6 млн. лв.,  като 
3.7 млн. лв. от тях са ин-
вестиции в дъщерни пред-
приятия. Това са „Пирин-
ленд Инвестмънтс” ЕАД и 
„Пиринхарт Асетс” ЕАД. 
Дълготрайните материални 
активи са за 1.85 млн. лв., 
като малко над 1 млн. лв. от 
тях са сгради и конструк-
ции. 

Общите приходи на „Пи-
ринхарт” през първото 
тримесечие се понижават с 
55.3% на годишна база до 38 
хил. лв. Неконсолидираната 

загуба се свива с 36.9% до 
188 хил. лв.

IPO
КФН потвърди и проспект 
за първично публично пред-
лагане на акции, издадени 
от „Кепитъл Мениджмънт” 
АДСИЦ. С увеличение 
на капитала фондът ще се  
опита да набере 8 млн. лв. 
от капиталовия ни пазар. 
Емисията на дружеството е  
148 148  нови акции с номинал  
1 лв. и емисионна цена 54 
лв. Емисията е вписана и във 
водения от КФН регистър. 
Последната сделка по пози-
цията на „Кепитъл Менидж-
мънт” е от 23 април, когато 5 
акции смениха собственика 
си на цена 61.60 лв. за брой. 
Цената, с която фондът ще се 
опита да набере 8 млн. лв., е 
с 12.3% по-ниска от послед-
ната стойност, постигната на 
регулирания пазар.

атанас Христов

Мениджър от Япония поема 
управлението на Sony у нас
Компанията 
преструктурира 
бизнеса си в цяла 
Европа

Ангел Кугийски няма да 
заема поста регионален 
директор на Sony за Алба-
ния, България и Македония 
от 1 юни, съобщи той за 
в. „Пари”. По думите му 
негов наследник ще бъде 
мениджър от Япония, който 
вече е в София. Причина за 
смяната е преструктурира-
не в бизнеса на японската 
компания на глобално ниво, 
коментира Кугийски. 

обединение
Българското подразделение 
на производителя на потре-

бителска електроника вече 
ще бъде част от регионално 
звено на Sony, в което освен 
държавите от Източна Ев-
ропа попадат и прибалтий-
ските републики, и Гърция, 
заяви Кугийски. Това е само 
част от промените в струк-
турата на компанията, която 
иска да постигне централи-
зация на управлението си 
директно от Токио. За това 
бизнесът на компанията ще 
се управлява от общо 24 ре-
гионални звена, коментира 
Кугийски. Смяната ми не 
е обвързана с конкретни 
резултати, а е заради про-
мяната в структурата на 
управление на Sony. Кугий-
ски е в българското подраз-
деление на технологичната 
компания от 1994 г. 

резултати
Sony успя да ограничи за-
губите си до 608 млн. USD 
за първото тримесечие на 
годината, показва отчетът 
на компанията на глобално 
ниво. Локални данни не се 
съобщават. Прогнозите са, 
че за цялата фискална годи-
на Sony ще успее да отчете 
печалба, след като 2 поредни 
години приключиха на загуба 
за гиганта. Прогнозите са, 
че за финансовата година, 
приключваща през март 2011 
г., компанията ще отчете пе-
чалба от 50 млрд. йени (440 
млн. EUR). Ограничаването 
на загубите за първото три-
месечие се дължи най-вече 
на ръста на продажбите на 
японската компания.

Христо Ласков

отрасли на икономиката, 
липсата на представители 
от големи сектори като 
енергетика и комунални 
услуги, наличието на 
редица държавни и частни 
монополи и т.н. Всички 
тези причини водят до из-
тичане на капитали, които 
пенсионните дружества и 
взаимните фондове инвес-
тират на чуждите борси, а 
те са движещата сила на 
фондовия пазар.

В момента пазарите се 
намират във втората фаза 
на икономическата криза, 
а именно бюджетните 
дефицити и високата без-
работица, които ще водят 
до висока волативност в 
търговията с финансови 
инструменти. Фаза, която 
все още създава риск за 
глобалното икономическо 
възстановяване.

  неточно разкриване на свързаните лица в "пирин-
харт" е причина за спряното търгово предложение, 
каза ралица агайн-Гури сНИмКа марИНа аНгелоВа

рието на инвеститорите. 
Натискът върху фондовите 
пазари по света неминуемо 
ще продължи да оказва 
влияние и върху родния 
капиталов пазар, който 
проби ключови нива на 
съпротива (Sofix падна 
под 400 пункта). Изход от 
ситуацията виждам в при-
ватизацията на атрактивни 
държавни дялове през 
борсата, както и в наличие-
то на стабилни финансови 
резултати и прозрачна по-
литика на самите публични 
дружества. 
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Над 2.4 млрд. 
EUR щети от  
порои в Полша 
Наводненията спряха временно ра-
ботата на няколко електроцентрали 
в страната и завод на Fiat
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Около 2.4 млрд. EUR ще 
струват наводненията в 
Полша, причинени от по-
ройните дъждове в страна-
та. Въпреки това очаквани-
ята на местни икономисти 
са, че пороите няма да 
имат негативен ефект вър-
ху цялостното развитие на 
икономиката в страната. 
До понеделник броят на 
жертвите от най-големите 
наводнения в страната за 
последните 60 години е  
12 души, а в спасителните 
операции бяха ангажирани 
над 3800 войници и 35 
специални лодки. 

Ефекти
Излелите се над Централна 
Европа поройни дъждове 

блокираха първо южните, 
а впоследствие и северните 
райони на Полша. На север 
наводненията обаче не са 
толкова драстични. Според 
предварителни изчисления 
щетите от пороите са за 
около 2.4 млрд. EUR. 

Икономическият ефект 
обаче няма да е толкова 
голям, коментират местни 
икономисти пред Financial 
Times. Южните части на 
Полша дават едва 1/3 от 
БВП на страната, казва 
Пьотр Калиж, икономист 
в банката Citi Handlowy. 
Дори и наводненията да 
намалят икономическата 
активност в този реги-
он с 20%, това означава 
0.8% в индустриалното 

производство на нацио-
нално ниво, твърди той. 
Този ефект е минимален 
предвид факта, че то рас-
те с годишни темпове от 
10%, коментира Калиж. 
Прогнозите са, че полска-
та икономика ще отчете 
ръст от 3% за 2010 г. 

Средства
Наводненията спряха вре-
менно работата на няколко 
електроцентрали в страна-
та, както и завод на Fiat в 
Южна Полша. Премиерът 
на страната Доналд Туск 
обеща помощи в размер на 
500 млн. злоти (около 120 
млн. EUR). Той обяви, че 
страната му ще поиска и 
финансова помощ от ЕС. 

Европейското подраз-
деление за частно бан-
киране на белгийците 
вече е собственост на 
индийската Hinduja 
Group

Белгийската банкова и за-
страхователна група KBC 
Group продаде подразделе-
нието си за частно банки-
ране KBL European Private 
Bankers на индийската 
инвестиционна компания 
Hinduja Group за 1.35 млрд. 
EUR. Сделката е най-голяма-
та досега за КВС и е част от 
плана й за преструктурира-
не, наложен от Европейската 

комисия в замяна на полу-
чените 7 млрд. EUR дър-
жавна помощ. Така Hinduja 
ще навлезе още по-сигурно 
в Европа, след като вече 
има развита своя мрежа в 
Швейцария.

занижени очаквания
Сумата, за която е продадено 
банковото подразделение, 
е по-голяма от очакваното, 
което е изненада във време 
на финансова криза и огра-
ничения. Първоначалните 
прогнози бяха за сума от 
1.1-1.2 млрд. EUR. 

Кандидати
В края на 2009 г. KBL 
European Private Bankers уп-

равляваше активи на стой-
ност 47 млрд. EUR и още 
37 млрд. EUR под запор. 
Компаниите, които надда-
ваха за KBL през послед-
ните седмици, намаляха до 
две, инвестиционната Еxor 
на италианската фамилия 
Agnelli и индийците от 
Hinduja. 

Чрез тази продажба си 
осигуряваме значителен ка-
питал, което ще ни помогне 
да заздравим KBC Group, 
каза главният изпълните-
лен директор Ян Ванхевел. 
Сделката трябва да бъде 
одобрена от регулаторните 
органи и се очаква да бъде 
финализирана през третото 
тримесечие на 2010 г.

Финансова група KBC продаде 
активи за 1.35 млрд. EUR

Opel съкращава 
разходите с 1 млрд. EUR

Мярката ще улесни 
отпускането на помощ 
от германското прави-
телство

Ръководството на гер-
манската автомобилна 
компания Opel премахна 
съществена пречка за из-
пълнението на плана си 
за преструктуриране, като 
постигна съгласие с ко-
митета на работниците за 
спестяване на над 1 млрд. 
EUR от разходи за труд 
през следващите пет го-
дини. Разговорите за нама-

ляване на заплатите с 265 
млн. EUR годишно бяха 
трудни. Ръководството се 
отказа от идеята да даде на 
работниците дял в акции, 
но и двете страни се съгла-
сиха с предложението за 
инвестиционни гаранции 
в замяна на намаляването 
на заплащането.

амбициозен план
Решението е част от плана 
на американската General 
Motors (GM), собственик 
на Opel, за преструктури-
ране на стойност 3.7 млрд. 
EUR, което да изведе ав-

Компанията за храни 
и напитки ще строи 
нови заводи и допъл-
нителни мощности 
през следващите три 
години
Производителят на храни 
и безалкохолни напитки 
PepsiCo планира да уве-
личи инвестициите си в 
Китай с 2.5 млрд. USD през 
следващите три години, за 
да засили присъствието си 
на развиващия се пазар. 
Компанията ще използва 
средствата за отваряне на 
10-12 нови завода, пет фа-
брики за картофи и овес, 
създаване на нов център за 
проучвания и развитие и за 
утвърждаване на марките 
си на пазара. Съоръжения-
та ще произвеждат напитки 
и снаксове. Допълнителни 
продуктови линии ще бъдат 
инсталирани във вече съ-
ществуващите заводи. През 
2008 г. обяви плановете си 
да инвестира 1 млрд. USD 
в страната, което се очаква 
да бъде изпълнено до края 
на тази година.

международен  
тласък
Международният бизнес 
на американската компа-
ния се превърна във важен 

PepsiCo влага още  
2.5 млрд. USD в Китай

фактор за успеха й. През 
миналия месец PepsiCo 
съобщи, че благодарение 
на ръста на чуждите пазари 
е успял да увеличи с 26% 
печалбата си през първото 
тримесечие. Чрез засил-
ване на присъствието си 
в Китай компанията цели 
да компенсира стагнаци-
ята на пазарите в САЩ и 
Европа.

ожесточена  
конкуренция
Основният конкурент на 
PepsiCo - Coca-Cola, също 
възнамерява да инвестира 
в пазарите с висок ръст 
като Китай. 

През първите три ме-
сеца на годината PepsiCo 
отчете двуцифрен ръст 
на продажбите в Индия 
и Китай.

 Благодарение на ръста на чуждите пазари 
PepsiCo увеличи с 26% печалбата си през първото 
тримесечие снимка bloomberg

▶

 Британското правителство ни обеща заем от 300 
млн. EUR, каза ник райли, гл. изп. директор на Opel
 снимка bloomberg

▶

томобилния производител 
на печалба през 2012 г. 
Европейският клон на GM 
отново отчете загуба от 
506 млн. USD през пър-
вото тримесечие на тази 
година спрямо 814 млн. 
USD през предишните три 
месеца. 

зов за помощ
Opel се обърна към пет 
различни правителства за 
финансово подпомагане 
на плана си с 1.9 млрд. 
EUR под формата на за-
еми и кредитни гаранции. 
Британското правителство 
вече обеща 300 млн. EUR, 
а Испания и Полша са да-
ли положителни сигнали, 
каза Ник Райли, главен 
изпълнителен директор 
на компанията. Минис-
търът на икономиката на 
Германия Райнер Брюдер-
ле обаче отправи много-
кратни критики заради 
търсенето на помощ от 
страна на Opel. Минала-
та седмица германското 
правителство не отпусна 
искания от компанията 
заем. Следващата седмица 
ще има ново заседание 
на независим орган със 
съветнически функции, 
по време на което също ще 
бъде обсъждан въпросът 
за държавна помощ. Opel 
се надява, че постигнато-
то споразумение за нама-
ляване на разходите ще 
помогне за положителна 
развръзка. 

 наводненията в полша са най-тежките за последните 60 години снимка bloomberg▶



Автомобилните ком-
пании ще си сътруд-
ничат в разработва-
нето на електрически 
автомобили

Мениджърите на автомо-
билните производители 
Tesla Motors Inc. и Toyota 
Motors Corp. изненадаха 
автомобилния бранш, като 
обявиха, че ще си сътруд-
ничат в разработването на 
електрически автомобили 
и части. Японската Toyota, 
която е най-големият авто-
мобилен производител в 
света, ще купи дял в аме-
риканската Tesla на стой-
ност 50 млн. USD. Tesla от 
своя страна ще вземе закрит 
наскоро завод на Toyota в 
Сан Франциско, където от 
2012 г. ще се произвежда 
напълно електрифицирани-
ят Model S sedan.

Новите на пазара
Сделката разкрива проме-
нящата се динамика в ав-
томобилния бранш, където 
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Toyota купува дял в щатската 
Tesla за 50 млн. USD

Печалбата на Dell скача с 52%

21%
▶ повече приходи отчита 
Dell през първото триме-
сечие

Telecom Egypt  
е изявил интерес  
към дела, оценяван на 
3 млрд. GBP

Vodafone Group Plc во-
ди преговори за продаж-
ба на своя 55-процентен 
дял във Vodafone Egypt 
Telecommunications Co., 
съобщи източник, запознат 
със случая. Според анализа-
тори мажоритарният пакет 
се оценява на 3 млрд. GBP. 
Интерес към закупуване 
на акциите на Vodafone е 
проявен от Telecom Egypt, 
който е вторият по големина 
мобилен оператор в Египет, 
добави източникът, пожелал 
анонимност. 

приоритетни  
страни
Главният изпълнителен ди-
ректор на Vodafone Виторио 
Колао заяви тази седми-
ца, че Европа, страните в  
Субсахарска Африка и Ин-
дия са трите приоритетни 

области за най-голямата в 
света компания за мобилни 
телефонни услуги. Според 
него именно в тези региони 
ще бъдат насочени и инвес-
тициите. 

разширено  
присъствие
Telecom Egypt цели да уве-
личи присъствието си на 
пазара на мобилни теле-
фонни услуги и търси всяка 
възможност за това, но до-
сега няма взето решение от 
страна на борда, коментира 
главният изпълнителен ди-
ректор на компанията Тарек 
Тантави. Той не пожела да 
коментира дали един от на-
чините за постигане на тази 
цел е купуването на дела на 
Vodafone.

Vodafone Egypt се кон-
курира с най-големия опе-
ратор в арабската страна 
Egyptian Co., известен още 
като Mobinil, и с Etisalat 
Misr, който е притежание 
на Обединените арабски 
емирства.

Vodafone продава 55% 
от египетското си  
подразделение

нови компании като Tesla 
отправят предизвикателства 
към вече утвърдени играчи. 
Главният изпълнителен ди-
ректор на Tesla Елън Муск 
заяви, че инвестицията 
е всъщност подкрепа от 
страна на Toyota. За шестте 
години от своето създаване 
досега калифорнийската 
компания не е отчела пе-
чалба.

Възстановяване на 
имиджа
Toyota от своя страна се 
надява да си върне обратно 
доброто име след изтег-
лянето на моделите Prius 
и Lexus заради проблеми 
със спирачките и сигур-
ността, както и да спечели 
общественото доверие след 
протестите при затварянето 
на завода си в Сан Франци-
ско, който сега преминава в 
ръцете на Tesla. Съоръже-
нието беше закрито през 
април и остави без работа 
4500 души. Капацитетът 
на фабриката е 400 хил. 
коли на година, но в на-

Рекордна загуба и стачка приземиха BA
До 50% от полетите 
на компанията може 
да бъдат засегнати 
заради протестите

С рекордна загуби приклю-
чи финансовата година за 
британския авиопревозвач 
British Airways. Дни след 
обявяването на негативните 
финансови резултати допъл-
нителни неприятности за 
мениджмънта на компани-
ята донесоха и служителите 
й, които обявиха петдневна 
стачка заради лошите усло-
вия на труд и ниско заплаща-
не. Двете събития приземиха 
акциите на авиопревозвача 
до 188.4 GBP.

резултати
Нетна загуба от 425 млн. 
GBP отчете в края на мина-
лата седмица British Airways 
за финансовата година, 
приключваща на 31 март. 
Преди година компанията 
беше на червено с 358 млн. 
GBP. Основна причина за 

лошите резултати са стач-
ките на пилотите, резкият 
спад в трафика в условията 
на рецесия и суровата зима. 
Продажбите на самолетния 
превозвач са се свили с 11% 
и възлизат на 7.99 млрд. GBP. 
В понеделник работниците 
на авиогиганта започнаха 
петдневна стачка, след като 
преговорите между мени-
джърите и представителите 
на кабинния състав приклю-
чиха без успех. Служителите 
на авиопревозвача настояват 
за по-добри условия на труд 
и по-високо заплащане.

Жертви
Британската авиокомпания 
понесе 45 млн. GBP загуби 
през март заради две стачки 
на служителите, продъл-
жили общо 7 дни. Освен 
започналите в понеделник 
протести пилотите планират 
да спрат работа и на 30 май 
и 5 юни. Заради стачките 
British Airways ще трябва да 
отмени 30% от дневните си 
полети, което ще засегне 25 

хил. от пътниците за всеки 
ден от протестите. Целта е 
засегнатите полети да са 40 
до 50%, коментират от ВА.

по-малко пътници
През финансовата година 
превозените пътници са на-
малели с 3%. Допълнителен 
негативен ефект върху резул-
татите имаше и най-суровата 
зима в страната от десетиле-
тия насам и тежките снегове, 
които принудиха компанията 
да отмени редица полети на 
основните летища Хийтроу 
и Гетуик. За настоящата фи-
нансова година, започнала 
през април, се очаква British 
Airways да отчете загуби за-
ради шестдневното затваряне 
на летищата във Великобри-
тания след изригването на 
вулкана в Исландия. Намале-
нието в трафика през април 
е било 22%, а загубите ни от 
първото затваряне на небе-
то достигат около 100 млн. 
GBP, съобщи финансовият 
директор на British Airways 
Кейт Уилямс.

Компанията дължи 
добрите резултати 
предимно на големите 
корпоративни клиенти

Производителят на компю-
три Dell Inc. отчете 52% 
ръст на нетната печалба 
през първото тримесечие от 
февруари до април 2010 г. 
благодарение на продажби-
те на компютри на големи 
корпоративни клиенти и на 
технологични услуги за ин-
дивидуални потребители. 
Положителният финансов 
резултат достига 441 млн. 

USD спрямо 290 млн. USD 
за същия период на пре-
дишната година. 

повече приходи
Приходите на технологич-
ната компания са се увели-
чили с 21% до 14.9 млрд. 
USD, което е над очакваните 
от анализаторите 14.3 млрд. 
USD. Продажбите на на-
столни компютри нарастват 
с 13%, а на лаптопи с 18%. 

Най-голям дял от бизнеса 
на компанията заема про-
дажба на компютри и хар-
дуер на компании и големи 
организации. 

Приходите на Dell само 
от бизнес клиенти е скочил 
с 25% до 4.2 млрд. USD, 
докато продажбите на малки 
и средни компании са се уве-
личили с 19% до 3.5 млрд. 
USD. Покупките от отделни 
клиенти са нараснали с 16% 
през отчетното тримесечие. 
Главният финансист Бра-
йън Гладън коментира, че 
желанието на компаниите 
да оборудват компютрите си 
с новата операционна сис-
тема Windows 7 ще вдигне 
продажбите на Dell, тъй като 
досега под 5% от клиентите 
им са го направили. 

Слаби очаквания
Очакванията на компанията 
са за слаб ръст през насто-
ящото тримесечие. През ля-
тото бизнесът в Европа не е 
много оживен, но производи-
телят на компютри се надява 
да увеличи продажбите си за 
образователни институции.

чалото производството на 
електромобила ще заеме 
само малка част от про-
изводствените мощности. 
Освен това сделката ще 
помогне на компанията да 
се конкурира с Nissan Motor 

Co. и General Motors Co. в 
предлагането на електро-
мобили в САЩ, където има 
много строги изисквания за 
ограничаване на вредните 
емисии и икономичност на 
автомобилите. 

Връщането към положителен резултат изисква дългосрочни и постоянни про-
мени, каза гл. изп. директор на BA Уили Уолш       Снимки BloomBerg

▶

 мениджърите на автомобилните производители 
Tesla Motors Inc. Елън муск и на Toyota Motors Corp. 
акио Тойода изненадаха автомобилния бранш с но-
вото си сътрудничество

▶

 Европа, страните в Субсахарска африка и индия 
са приоритетни за нас, каза гл. изп. директор на 
Vodafone Виторио Колао

▶
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Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
Унгарски форинт HUF 1000 7,2710
Индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
Исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,5203
Литовски литаc LTL 1000 1,2179
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
Филипинско песо PHP 10 9,9854
Полска злота PLN 100 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
Сингапурски долар SGD 10 1,9333
Словашка крона SKK 10 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.05.2010.

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1 1,29226 -0,01862
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,33225 -0,14666
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1 1,45881 -0,03191
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,35746 -0,02193
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,29219 -0,03023
ЧЕШКА КРоНА CZK 100 7,54651 -0,00117
ДАТСКА КРоНА DKK 10 2,62789 -0,00014
ЕСТоНСКА КРоНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,24718 -0,01546
ХоНКоНгСКИ ДоЛАР HKD 10 2,00501 -0,02738
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,69009 -0,00093
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 1000 6,95208 0,04102
ИНДоНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,68913 -0,04208
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,33378 -0,05270
ИСЛАНДСКА КРоНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПоНСКА йЕНА JPY 100 1,74503 -0,00234
ЮжНоКоРЕйСКИ ВоН KRW 1000 1,29201 -0,03547
ЛИТоВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76481 0,00000
МЕКСИКАНСКо ПЕСо MXN 10 1,19413 -0,01966
МАЛАйЗИйСКИ РИНгИТ MYR 10 4,71250 -0,12866
НоРВЕжКА КРоНА NOK 10 2,40185 -0,02926
НоВоЗЕЛАНДСКИ ДоЛАР NZD 1 1,04842 -0,01384
ФИЛИПИНСКо ПЕСо PHP 100 3,36568 -0,08254
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 10 4,70944 0,03936
НоВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,66229 0,00899
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,00905 -0,06325
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10 1,98945 -0,01884
СИНгАПУРСКИ ДоЛАР SGD 1 1,11127 -0,01348
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,82516 -0,07286
НоВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,86000 -0,10601
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1 1,56504 -0,02068
ЮжНоАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 1,97152 -0,02339
ЗЛАТо (1 ТРой УНцИЯ) XAU 1 1845,28000 -28,86000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 25.05.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕцБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6465,5 6700
Калай LME USD/т 17105 17400
олово LME USD/т 1721 1750
цинк LME USD/т 1822,5 1878
Алуминий LME USD/т 1969 2030
Никел LME USD/т 21055 21190
Алуминиева сплав LME USD/т 1861 1895

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1173,8 1174,1
Сребро LME USD/тр.у. 17,5475 17,5875
Платина LME USD/тр.у. 1488 1493,65
Паладий LME USD/тр.у. 416,1 419,1
Родий LME USD/тр.у. 2750 2750

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 69,12 69,61
Брент ICE USD/б 71,2 71,2
газьол ICE USD/т 604 607,25
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,126 4,216
Бензин 95 NYMEX USD/т 665 -
Нафта NYMEX USD/т 630 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 171,78
царевица Yellow CBT USD/т 141,64
Ечемик Feed ASX USD/т 182,62
Памук No.2 NYBOT USD/т 1824,51
Какао  NYBOT USD/т 2813,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 2925,49
Соя No.2 ICE USD/т 344,93
Захар White NYSE LIFFE USD/т 497,10

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - цени при прехвърляне за дата 25.05.2010 г.

ПРЕХВъРЛЯНЕ оТ:

ПРЕХВъРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

0.27
▶ процента загуби 
японският индекс на 
сините чипове Nikkei225, 
което го свали до 9758.40 
пункта

2673
▶ пункта достигна 
китайският бенчмарк 
Shanghai Composite, след 
като добави 3.48% към 
стойността си

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  цоИ     Доходност и Риск  
       от началото   Стандартно За последните  от началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 цИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд

Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPо Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
оББ Асет Мениджмънт АД
ДФ оББ Платинум облигации
ИД оББ Балансиран Фонд
ДФ оББ Премиум Акции
ДФ оББ Патримониум Земя
оверон Финанс АД
ДФ оверон ПРЕСТо
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
цКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
цКБ Лидер
цКБ Актив
цКБ гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.6497 4.6729  4.8357 4.6497 4.5567   -9.70% 11.09% -15.55% -28.02% 21.01.2008
фонд в акции 6.4602 6.4925  6.7186 6.4602 6.3310   -8.80% 12.79% -12.80% -17.14% 23.01.2008
високодоходен 10.1064 10.2580  10.5107 0.0000 0.0000   0.46% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2967    2.2967    -7.08% 27.20% -5.04% -59.00% 12.11.2007
балансиран 2.7139    2.7139    -8.76% 23.68% -8.13% -52.72% 12.11.2007
паричен пазар 11.0365  11.0310  11.0145 11.0255 11.0255 11.0310 2.69% 0.13% 6.79% 6.27% 06.10.2008
 до 49,999.99   над 50 000 лв  до 12 мес. от 12 до 24 мес.  над 24 мес.     
балансиран 10.6592  10.6062  10.5001 10.5532  0.0000 -0.96% 4.43% 5.91% 3.77% 06.10.2008
фонд в акции 9.7979  9.7492  9.6030 9.6517  0.0000 -5.17% 7.29% 2.96% -1.58% 06.10.2008
             
балансиран 13.2586    13.1273    -2.19% 6.77% 5.73% 6.32% 14.12.2005
фонд в акции 7.7890    7.7119    -7.93% 13.55% -6.09% -5.39% 01.03.2006
балансиран 5.1065    5.0559    -13.62% 10.45% -10.76% -16.03% 21.06.2006
фонд в акции 8.0007    7.7677    -1.93% 13.92% 5.31% -10.44% 05.02.2008
фонд в акции 10.9033    10.5857    3.15% 10.42% 10.75% 2.52% 05.02.2008
паричен пазар 11.7237    11.7237    3.34% 0.21% 8.97% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 81.2748    80.9903  81.2748  -2.00% 2.75% 3.61% -5.36% 20.11.2006
фонд в акции 47.7747    47.5358  47.7747  -7.94% 1.96% -6.40% -14.94% 20.11.2006
фонд в акции 67.7864    67.4475  67.7864  -1.67% 4.87% 5.84% -12.26% 03.10.2007
             
фонд в акции 96.2039    94.7715    -6.99% 2.26% -5.03% -1.39% 04.01.2007
балансиран 79.2306    78.0510    -5.05% 1.09% -5.43% -8.22% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.28266    1.28010    2.61% 0.81% 6.36% 5.69% 01.12.2005
балансиран 1.05188    1.04558    -2.54% 5.97% 3.08% 1.07% 01.12.2005
фонд в акции 0.72905    0.71822    -1.80% 13.58% 4.64% -7.41% 01.03.2006
фонд в акции 0.72569    0.72135    -1.13% 1.95% 1.77% -13.59% 07.03.2008
ниско рисков 1.03972    1.03660    1.35% 0.38% 3.64% 3.58% 07.05.2009

балансиран 99.2865    98.2986    -3.84% 9.42% 2.44% -0.27% 07.12.2005
балансиран 106.1991    105.1424    -3.70% 8.30% 0.24% 1.32% 06.03.2006
фонд в акции 84.2558    83.0013    -6.99% 13.78% 0.44% -2.09% 20.06.2005
паричен пазар 118.8190    118.8190    3.43% 0.60% 6.21% 6.97% 31.10.2007
ниско рисков 92.5847    92.2147    2.55% 2.98% -6.28% -3.35% 01.02.2008
ниско рисков 104.3453  104.2410  103.9283  104.2410  1.78% N/A N/A 4.77% 01.07.2009

балансиран 4.6186     4.5910     -6.08% 10.03% 3.65%*** 4.66% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9305  0.9259   0.9236  0.9190     -12.56% N/A N/A*** -8.10% 01.06.2009
             
балансиран 17.5710     17.4484     -6.19% 9.00% -5.77% 10.53% 28.09.2004
фонд в акции 10.9682    10.8158     -10.13% 12.67% -10.69% 1.98% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.2551     1.2366     -3.13% 13.29% 11.20% 2.75% 10.05.2004
фонд в акции 0.0000     0.0000    N/A N/A N/A N/A 04.10.2006
фонд в акции 0.9315     0.9177    6.23% 17.66% 5.75% -3.39% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.2458  129.0526  128.7950    2.25% 3.36% 4.94% 2.25% 04.05.2006
балансиран 14.3039  14.3039  14.1623    -4.95% 8.41% -3.41% 2.15% 17.12.2004
фонд в акции 0.7048  0.6979  0.6910    -5.94% 15.61% -0.52% -8.72% 04.05.2006
             
балансиран 782.1397    776.2883    0.29% 6.60% 11.33% -10.81% 09.05.2008
фонд в акции 702.6859    697.4289    -0.89% 8.17% 14.11% -14.71% 09.05.2008
             
ниско рисков 11.0750    11.0750    1.89% 1.98% 4.17% 2.40% 30.01.2006
балансиран 116.0857    116.0857    -3.28% 7.41% 2.44% 1.70% 30.01.2005
фонд в акции 6.4507    6.4507    -8.42% 16.34% 6.99% -9.68% 30.01.2006
фонд в акции 9.8970    9.8970    -1.71% 1.95% -0.54% -0.79% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6378    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5041  0.5016  0.4991    -4.24% 7.38% -24.13% -1.05% 19.11.2007
балансиран 0.7306  0.7281  0.7256    -2.13% 6.61% 1.18% -11.93% 19.11.2007
ниско рисков 0.9825  0.9810  0.9795    1.88% 1.63% 6.30% -0.76% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2396  1.2377 1.2358    2.34% 0.44% 7.09% 5.23% 16.03.2006
консервативен 1.2662  1.2624 1.2586    3.31% 1.14% 8.20% 5.73% 16.03.2006
балансиран 0.8611  0.8577 0.8543    -0.96% 4.79% 1.95% -3.60% 16.03.2006
фонд в акции 0.6468  0.6436 0.6404    -4.14% 8.99% -0.22% -10.00% 16.03.2006
балансиран 0.7433  0.7403 0.7373    -2.62% 6.06% -2.10% -12.40% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0143  1.0143 0.9636    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1651   1.1651    1.69% 0.22% 4.08% 3.65% 15.11.2005
балансиран 1.0052   до 90 дни  над 90 дни  -0.90% 3.86% 5.34% -0.10% 12.09.2005
    0.9902  1.0002      

балансиран 7.2741   7.2741    -11.45% 12.25% 2.21% -7.26% 01.03.2006
фонд в акции 6.1978   6.1978    -11.59% 15.40% 4.76% -10.71% 01.03.2006
фонд в акции 2.7239   2.7239    -2.87% 14.87% 1.87% -34.01% 05.04.2007
консервативен 10.4076   10.4076    -0.21% 1.67% 1.70% 2.82% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7528 0.7491 0.7473 0.7417 0.7417 0.7454  0.7269 2.22% 11.48% 4.89% -7.20% 22.05.2006
фонд в акции 0.4139 0.4119 0.7473 0.4078 0.4078 0.4098  0.3996 -0.78% 16.77% 18.07% -25.44% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 317.7481    317.2715    1.82% 0.21% 4.92% 7.30% 17.11.2003
ниско рисков 12.9779    12.9130    0.06% 3.06% 6.86% 6.10% 27.12.2005
балансиран 11.6873    11.5704    -2.86% 5.78% 5.38% 3.61% 27.12.2005
фонд в акции 7.8975    7.8185    -8.41% 11.47% 3.41% -4.94% 07.09.2005
балансиран 20.0551    20.0551    -1.11% 3.68% 4.28% 0.11% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4170    6.3849    -5.18% 11.29% 4.39% -13.88% 01.06.2007
балансиран 7.7808    7.7419    -4.44% 11.51% 6.15% -8.10% 01.06.2007
консервативен 11.1871    11.1592    2.88% 3.26% 9.14% 4.13% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1665    1.1431    -4.65% 6.42% -1.11% 4.28% 18.09.2006
балансиран 1.0280    1.0177    -2.41% 3.68% 0.96% 1.43% 10.06.2008

20.05.2010	г.

156,54 155,77 155,01 154,63 152,72 152,72
11,81 11,75 11,69 11,66 11,52 11,52
85,21 84,80 84,38 83,97 82,73 82,73
99,12 98,64 98,15 97,67 96,23 96,23
757,36 753,68 750,01 746,33 735,30 735,30
153,03 152,30 151,57 150,84 145,74 145,74
77,92 77,54 77,17 76,79 74,92 74,92
150,75 150,02 149,30 148,57 144,95 144,95
275,45 274,13 272,82 271,51 262,33 262,33
178,58 177,73 176,88 176,03 170,08 170,08
217,18 216,15 215,11 214,08 206,84 206,84
76,26 75,90 75,54 75,17 72,63 72,63
224,44 223,37 222,30 221,23 213,75 213,75

до	14.30	ч.	на	17.05.2010	г.

За	дата	21.05.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1095,38 1128,24

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	21/05/2010

оТП централно-европейски фонд в акции € 1,119320 € 1,141706 € 1,113723
оТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,871606 € 0,889038 € 0,867248

оТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,810012 € 0,826212 € 0,805962

цените са валидни за поръчки, подадени на 18/05/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	25/05/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,126433 лв. 1,126433 лв. 1,126433 лв.
цените са валидни за поръчки подадени на 25/05/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	21.05.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

цена на обр. изк. от началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0052	лв. 0.9902	лв. 1.0002	лв. 0.90% 5.34%

Сентинел	-	Рапид 1.1651	лв. 1.1651	лв. 1.69% 4.08%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	20	май	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

Piraeus	Funds цени за дата 20.05.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

цена на  обр. 
изкупуване

АКцИИ НА МЕСТНИ КоМПАНИИ Високодоходен EUR 7,1492 6,8884

АКцИИ НА ДИНАМИЧНо РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КоМПАНИИ Високодоходен EUR 0,6360 0,6128

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФоНД Балансиран EUR 2,7316 2,6778

УНИВЕРСАЛЕН ФоНД - “РАСТЕж”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 9,1439 8,7888

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФоНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 10,0185 9,7245

УНИВЕРСАЛЕН КоНСЕРВАТИВЕН 
ФоНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10,4029 10,1979

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

N/A 13.1531 11.9035 8.0436
318.8602 N/A 11.8626 8.0160
320.4490 13.0428 N/A 7.9765
320.4490 13.0428 11.8042 N/A
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Златото 
отбеляза 
пови-

шение в цената 
си и по време на 
вчерашната сесия 
в Лондон достигна 
1187.65 USD/тр.у. 
Основната причина 
за това беше еврото, 
което загуби нови 
1.48%

По време на 
борсовата 
сесия в по-

неделник измерите-
лят добави 90 пунк-
та към стойността 
си. Основната 
причина за това 
стана двустранната 
среща между Китай 
и САЩ

индекс на деня

3.48
▶ процента се повиши 
китайският индекс Shanghai 
Composite и достигна 2673.42 
пункта

Стока на деня

0.73
▶процента спечели 
петролът по време на 
вчерашната борсова 
сесия и достигна 70.65 
USD/б

Финансовият сектор в 
Европа понесе загуби
притесненията около 
европейската дългова 
криза и най-вече страхът от 
нейното разпространение 
продължиха да натискат 
европейските индекси 
надолу.

Сред най-засегнатите в 
Европа бяха DAX, Ibex 35 
и FTSE MIB. При гер-
манския индекс пониже-
нието стигна 1% до 5788 
пункта, а най-губещите 
сектори бяха финансовият 
и индустриалният. При 
испанския Ibex 35 загу-
бите в тези два сектора 
отново бяха с най-голямо 
значение за категоричния 
спад от 2.09%, достигайки 
9211.60 пункта. Също така 
пасив отчетоха френският 
CAC 40 и английският 
FTSE 100, които загубиха 

съответно 0.31 и 0.33% до 
3419.39 и 5046.69 пункта. 
За разлика от пазарите в 

Европа азиатската търговия 
с изключение на японските 
индекси беше изключител-
но успешна. Само за една 
сесия китайските книжа 
успяха да отчетат дневен 
ръст, невиждан от ноември 
2009 г. насам. Основна-
та причина за това беше 
започналата вчера двуднев-
на среща на върха между 
САЩ и Китай. 

Сред най-печелившите 
индекси в Азиатския и 
Тихоокеанския регион бяха 
двата китайски индекса 
Shanghai Composite и 
Shenzhen Composite, които 
само за една сесия спечелиха 
близо 4% и затвориха съот-
ветно на 2673.42 и 1051.62 
пункта. Японският NIkkei 
225 слезе до 9758.40 пункта, 
което е спад с 0.27%.

Индексите в 
Азиатския 

регион поскъпна-
ха, а на върха бяха 
Shanghai Composite 
и Shenzhen 
Composite, които 
спечелиха близо 4% 

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Перфектна буря на финансовите пазари  
перфектната буря. 
Така може да се нарекат 
събитията, които се слу-
чиха в последните дни 
на световните пазари. 
Борсите бяха залети от 
негативни новини от 
Европа, САЩ и Китай 
почти едновременно. 

рестрикциите и 
лишенията, които тряб-
ва да поемат застраше-
ните от несъстоятелност 
южноевропейски иконо-
мики, за да се справят с 
бюджетните си дефици-
ти, вероятно ще навредят 
на растежа в еврозоната. 
В Китай експертите са 
раздвоени в оценките си 
за потенциала на иконо-
миката в средносрочен 
план след въведените 
монетарни рестрикции. 
Спори се дали недвижи-
мите имоти са правилно 
оценени и част от основ-
ните износители полу-
чават нерегламентирана 
държавна подкрепа, като 
това създава изкриве-
на представа за цялата 
бизнес среда в страната. 
В САЩ финансовите 

тренд бързо обърна 
посоката си. Създаде се 
усещане за хаос, кое-
то логично доведе до 
масирани разпродажби. 
Европeйските индекси 
спаднаха с 13-18%, S&P 
500 загуби 11%, а китай-
ските акции са на минус 
с 26%. В петък на висок 
обем пазарите в САЩ 
приключиха на зелено, 
след като преди това гу-
беха средно около 1.5%. 

Дали това е т.нар. Key 
reversal day, ще разберем 
през новата, изпълнена 
с много макроикономи-
чески новини седмица. 
Това е сериозен тест, 
който ще докаже дали 
фондовите мениджъри 
вярват в устойчивостта 
на растежа на глобалната 
икономика, или пазарите 
са навлезли в период на 
повишена волатилност и 
движение без посока.  

Злато
USD/тр.у.
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Цената 
на нефта 
успя да се 

измъкне от дупката,  
в която се намираше, 
задържайки се над 70 
USD/б. Засилващата 
се криза с еврото 
кара инвеститорите 
отново да заложат на 
петрола като алтер-
натива

СТОЛИЧНА ОБЩИНА район “КРЕМИКОВЦИ” София

ОБЯВЛЕНИЕ

На основание чл.10 а, ал. 2 от Закона за държавния служител, чл. 14 от 
Наредбата за провеждане на конкурсите за държавни служители и Заповед 
№ РД-09-124/21.05.2010г. на Кмета на район „Кремиковци”,

ОБЯВЯВА КОНКУРС
1. За длъжността „Секретар на местна комисия за борба с проти-

вообществените прояви на малолетни и непълнолетни” в район 
„Кремиковци”.

2. Минималните и специфични изисквания, предвидени в нормативни 
актове за заемане на длъжността са: образователно-квалификационна 
степен - бакалавър; професионален опит - 2 г. или придобит V-ти младши 
ранг.

3. Кратко описание на длъжността: Подготвяне на планове и програми 
за дейността на МКБППМН, организиране на заседанията, анализ на данни-
те за престъпността и противообществените прояви на малолетни и 
непълнолетни на територията на района, подготвяне на отчети за дей-
ността на комисията, организиране и контрол на възпитателните дела 
и дейността на обществените възпитатели, водене документацията 
на комисията, осъществяване контакти с ДПС, ДВНМН, ВУИ, СПИ и др. 
институции в рамките на правомощията.

4. Минимален размер на основната заплата: 335 лева.
5. Начин на провеждане на конкурса: тест и интервю.
6. Документи за участие в конкурсната процедура:
6.1. Заявление по образец - Приложение № 2 към чл. 17, ал. 1 от Наредбата 

за провеждане на конкурсите за държавни служители;
6.2. Декларация от кандидата, че: е пълнолетен български гражданин; не 

е поставен под запрещение; не е осъждан за умишлено престъпление от 
общ характер на лишаване от свобода; не е лишен по съответен ред от 
право да заеме определена длъжност.

6.3. Копия от документи за придобита образователно-квалификационна 
степен;

6.4. Копия от документи, удостоверяващи продължителността на 
професионалния опит или придобит ранг.

7. Място за подаване на документите /лично или чрез пълномощник/ 
- деловодството на район „Кремиковци”, кв. Ботунец- 1870

8. Краен срок за подаване на документи - 10 дни след датата на публи-
куване на обявата.

9. Общодостъпно място, на което ще се обявяват списъците или други 
съобщения във връзка с конкурса: информационното табло в сградата на 
район „Кремиковци”.

ОРГАН ПО НАЗНАЧАВАНЕТО,  
КМЕТ НА РАЙОН „КРЕМИКОВЦИ”: ИВАЙЛО ПАНЕВ

През 
седмицата 

ще разберем дали 
петъкът беше 
дългоочакваният 
Key reversal day

александър Леков, 
„Райфайзен Асет Мениджмънт”

компании поеха нов 
удар, свързан с готвени-
те промени в сектора, а 
в Германия забраниха 
късите продажби на ре-
дица акции, без горното 
действие да е координи-
рано с другите страни в 
еврозоната или с ЕЦБ. 

Така изглеждащият до 
началото на май като 
необратимо възходящ 
и опасно оптимистичен 

▶ Медта започна седмицата с повишение от 57 USD след 
пореден спад на еврото и добри новини от Китай

СниМкА BloomBerg

Големият внос на 
Китай повиши медта
Медта поскъпна с нови 
над 57 USD в началото 
на седмицата. Основните 
причини за високата цена 
бяха добрите прогнози за 
вноса на суровина в Китай 
и слабото еврото. На 
последната сесия единна-
та валута отчете спад от 
1.42% и се котираше за 
1.2395 EUR/USD.

Според прогнози, 
направени от най-голя-
мата минна компания в 
Мексико - Grupo Mexico 
SAB, цената на медта ще 
се върне към най-високите 
си стойности, постигна-
ти в началото на април, 
главно заради очаквания 
голям импорт от страна на 
Китай. За април коли-
чествата, които Китай 
е внесъл, са стигнали 
310 хил. т, като толкова 
голямо количество не е 
било внасяно от юни 2009 
г. Според Даниел Муниз, 
главен финансов директор 
на компанията, данните за 
май ще покажат дори по-
големи внесени обеми и 
дори затегнатата монетар-
на политика на азиатската 
държава няма да се отрази 
на търсенето на метала. 

В подкрепа на неговите 
думи са и данните за 
натрупаните обеми в 
страната. Наблюдаваните 
от шанхайската стокова 
борса складове показват, 
че количествата намаляват 
с голяма скорост и това 
крие реална опасност за 
дефицит през тази година.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на медта за 
юли достигнаха 6793.75 
USD/т, което е повишение 

с 0.67%. Търговията при 
останалите цветни метали 
не беше еднопосочна. 
Сред най-губещите бяха 
алуминият и оловото, като 
слабото търсене при тях 
свали цената им съответ-
но до 2009 USD/т и 1779 
USD/т. В другата крайност 
бяха никелът и цинкът, 
които спечелиха съответно 
1.49 и 1.25%, котирайки 
се на 21595 USD/т и 1888 
USD/т.

Георги Георгиев 

Ibex ��
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DAX Shanghai
Composite
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Отливът на капитали в 
Европа и САЩ е най-
голям от близо две 
години

Инвеститорите са изтеглили 
над 12 млрд. USD от аме-
риканските и европейските 
фондове за инвестиции в 
акции само за една седмица 
(от 12 до 19 май). Това е 
най-големият отлив на сред-
ства от близо две години, 
когато в края на юни 2008 
г. бяха изтеглени 27.7 млрд. 
USD, показват данните на 
анализаторската компания 
EPFR Global. Отливът на 
капитали се дължи на опа-
сенията, че дълговата криза 
в Европа ще забави растежа 
на световната икономика. 

Коварно съчетание
Комбинацията от няколко 
събития накара инвести-
торите да преосмислят 
прогнозата си за икономи-
ческото развитие. Налице 

Инвеститорите изтеглиха 12 млрд. 
USD от фондовете само за седмица

от вложенията си на Ста-
рия континент. САЩ бяха 
дори по-силно засегнати 
от отлива. Изтеглените 
от американските фондо-
ве средства достигнаха 7 
млрд. USD, а от японските 
284 млн. USD. За същата 
седмица акциите на све-
товните пазари се сри-
наха, след като петролът 
достигна рекордно висока 
стойност, американската 
икономика забави ръста, 
а отписванията на кредит-
ните пазари продължиха 
да се увеличават. 

Търсене на малък риск
В търсене на по-малко ри-
скови активи инвестито-
рите пренасочиха вложе-
нията си към фондовете 
за инвестиции в суровини, 
в американски държавни 
ценни книжа, в облигации 
на развиващи се пазари и 
акции на азиатски компании 
(с изключение на Япония). 
Тази тенденция осигури 
приток на средства за тези 
фондове, като най-големият 
печеливш бяха китайските и 
тайванските фондове. Вло-
женията в Китай достигна-
ха четириседмичен връх, а 
притокът на средства в тези 
в Тайван беше най-голям от 
февруари насам.

е ясно изразена тенденция 
на намаляване на апети-
тите към риск в световен 
план, а подобряване на 
ситуацията в краткосро-
чен план трудно може да 
се очаква.

неоправдани  
надежди
Министрите от еврозоната 
и Международният валутен 
фонд решиха на 2 май да 
отпуснат 110 млрд. EUR по-

мощ на Гърция. Тя на свой 
ред предприе строги мерки 
за орязване на разходите, 
което се очакваше да спре 
спада на единната европей-
ска валута. Обезценяването 
на еврото обаче продължи, 
както и намаляването на 
цените на облигациите на 
други държави с големи 
дупки в бюджета като Ис-
пания и Португалия. Сед-
мица по-късно лидерите на 
ЕС подписаха споразуме-

ние за нов финансов пакет 
на стойност близо 1 трлн. 
USD като защитна мярка 
срещу разпространяването 
на гръцката криза в други 
страни. 

Ограниченията за тър-
говия, които наложи Гер-
мания, засилиха нати-
ска върху европейските 
фондове за инвестиции 
в акции. Това накара ин-
веститорите да изтеглят 
4.8 млрд. USD за седмица 

Новите правила на Уолстрийт 
обезпокоиха банките
Сериозните ограни-
чения в индустрията 
застрашават печал-
бите й за години 
наред

След неколкомесечни спо-
рове Сенатът на Конгреса 
на САЩ одобри предло-
женията на президента 
Барак Обама за радикал-
ни реформи в правилата 
на Уолстрийт. С него се 
предприемат най-големи-
те промени във финансо-
вата регулация от 30-те 
години на миналия век. 
Новите правила въвеждат 
сериозни ограничения за 
банковата индустрия и 
застрашават печалбите и 
за години наред. 

Потребителите  
преди всичко
Едно от нововъведенията 
на закона е създаването 
на звено за защита на по-
требителите на финансови 
услуги като част от Феде-
ралния резерв, но функ-
циониращо независимо от 
централната банка. То ще 
се занимава със злоупо-
требите при продажба на 
ипотеки, с кредитни карти 
и други кредитни проду-
кти. Банките и останалите 
финансови институции 
са сериозно обезпокоени, 
че изискванията за от-
четността ще стават все 
по-строги, а определени 
кредитни продукти дори 
може да бъдат забранени. 

Промените засягат и по-
голямата част от пазара 
на деривати на стойност 
600 трлн. USD. Банките 
ще бъдат принудени да 
отделят доходоносните 
си подразделения за су-
апова търговия в отделни 
компании. Големи финан-
сови групи като JPMorgan 
Chase, Bank of America и 
Goldman Sachs сериозно 
може да пострадат от това 
изискване.

Силна държавна 
намеса
Проектозаконът дава голе-
ми правомощия на прави-
телството да взема мерки 
срещу институции, които 
изпадат в затруднение и 
излагат на риск цялата 
финансова система. То ще 
може да отстранява акци-

онери и да уволнява из-
пълнителни директори и 
мениджъри. Нов надзорен 
и регулаторен орган, пред-
седателстван от министъ-
ра на финансите, ще следи 
финансовата стабилност и 
ще определя рисковете в 
сектора. В неговите пра-
вомощия ще бъде опре-
делянето на по-стриктни 
изисквания за капитала и 
ликвидността. 

Документът трябва да 
бъде обединен с мерките, 
одобрени през декември 
от Камарата на предста-
вителите в Конгреса. 
Окончателният законода-
телен пакет трябва да бъде 
подписан от президента 
Барак Обама и да влезе в 
сила. Според анализатори 
това може да се случи 
следващия месец.

Опасенията, че дълговата криза в европа ще забави растежа на световната ико-
номика, доведоха до рекорден отлив на средства снимка  bloomberg

▶

Сигурни 
са само 
парите  
в брой

Единственото сигурно 
убежище за инвеститорите 
в момента са парите в брой. 
Акциите ще продължат 
драстичния си спад и ще 
стопят нови 20% от цената 
си. Още по-тежки времена 
предстоят за инвеститорите 
през следващите месеци 
заради дълговата криза и 
проблемите в еврозона-
та, продължаващия спад 
в САЩ и други развити 
държави. В някои области 
от световната икономика ще 
станем свидетели на втора 
вълна на рецесията. Пред-
стоят по-лоши времена. 
Цените както на акциите, 
така и на борсово търгу-
ваните стоки, ще понесат 
тежки удари. Освен парите 
в брой друга вариант за 
застраховане срещу бъдещи 
пазарни рискове е търговия-
та с опции.

Два са основните 
източници на риск за ин-
веститорите. Единият е на 
макрониво и той е свързан 
основно със страните в 
еврозоната. Заплаха обаче 
идва и от Китай, където 
вече е налице икономиче-
ски спад. Япония също е в 
затруднение, а в САЩ ико-
номическият ръст продъл-
жава да се забавя. Вторият 
риск е регулаторният, тъй 
като не можем дори да прог-
нозираме как ще се развие 
финансовата реформа. По-
ради всички тези опасности 
инвеститорите трябва да 
насочат вниманието си към 
държавни облигации на 
страни, които са икономиче-
ски стабилни.

Обект на интерес също 
може да бъдат краткосроч-
ните държавни ценни кни-
жа на страни, които нямат 
сериозни проблеми с дълга. 
Такива са например Герма-
ния и евентуално Канада. 
Европейската перспекти-
ва обаче остава сложна. 
Решаването на проблемите 
на Гърция и някои други 
страни от Европейския 
съюз с подобен проблем 
е „мисия невъзможна” и 
ще изисква вземането на 
трудни решения. Едно е 
сигурно - увеличаването на 
данъците и намаляването 
на разходите няма как да 
се избегнат. Без тях ще 
стигнем до финансова ката-
строфа, която години наред 
ще взема жертви.

нуриел Рубини, 
икономист

7
▶ млрд. USD отлив отче-
тоха фондовете в саЩ 
само за седмица

Законодателният пакет се очаква да влезе в сила 
следващия месец след подписването му от президен-
та Барак Обама

▶
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ОТЧЕТ ЗА ФИНАНСОВОТО СЪСТОЯНИЕ  към 31 декември 2009 г.
В хиляди лева  2009  2008
АКТИВИ
Пари в каса и по сметки в Централната банка 97,275 132,738
Предоставени депозити на кредитни инсти-
туции 26,992 28,894

Финансови активи държани за търгуване 16,272 57,641
Кредити и аванси на клиенти 697,424 673,684
Финансови активи на разположение за про-
дажба 36,078 65,592

Финансови активи държани до падеж 113,307 120,644
Имоти, машини и съоръжения 17,687 19,874
Нематериални активи 1,207 1,619
Други активи 12,953 17,855
Общо активи 1,019,195 1,118,541

ПАСИВИ
Депозити от кредитни институции 94,295 104,820
Депозити от клиенти 782,302 877,534
Облигационни заеми 21,447 21,401
Дългово-капиталов хибриден инструмент 8,821 8,173
Други пасиви 9,768 16,487
Общо пасиви 916,633 1,028,415
Акционерен капитал 
Основен капитал 80,000 70,000
Резерви 22,562 20,126
Общо капитал и резерви 102,562 90,126
Общо пасиви и капитал 1,019,195 1,118,541

ОТЧЕТ ЗА ДОХОДИТЕ към 31 декември 2009 г.
В хиляди лева 2009 2008
Приходи от лихви 87,507 77,286
Разходи за лихви (51,645) (43,448)
Нетни приходи от лихви 35,862 33,838
Приходи от такси и комисионни 15,489              15,709              
Разходи за такси и комисионни (2,456) (2,855)
Нетни приходи от такси и комисионни 13,033 12,854
Нетни приходи от търговски операции 1,217        1,042
Други нетни приходи от дейността 413 641
Общо приходи от дейността 50,525 48,375
Административни разходи (33,677) (31,827)
Загуби от обезценка (8,877) (5,141)
Печалба преди данъчно облагане 7,971 11,407
Данъчно облагане (229) (158)
Печалба след данъчно облагане 7,742 11,249

Изпълнителен директор: Диана Младенова
Изпълнителен директор: Цанко Коловски
Одитиран от: KPMG



Управляващите говорят, че 
специализирани съдилища 
щели да забързат важните 
дела. Като изключим общи-
те приказки, предложени 
бяха само две конкретни 
неща. 

Един от начините за ус-
коряване на производствата 
бил неявилите се свидете-
ли да се довеждат прину-
дително. Тук е трудно да 
се разбере какво е новото, 
защото и сега Наказател-
нопроцесуалният кодекс 
го предвижда. Член 120, 
алинея 3 казва, че свидетел, 
който не се яви на опреде-
леното място и време да 
даде показания, се наказва 
с глоба до 300 лв. и се до-
вежда принудително. Човек 
се пита дали ГЕРБерите са 
чели Наказателнопроцесу-
алния кодекс.

Може би Цветанов пред-
лага да го довеждаме при-
нудително още първия път? 
Тоест да не проверяваме да-
ли ще се яви доброволно, а 
направо да му пращаме по-
лицаите? Това вече ще бъде 
нещо ново. Ще се спести 
и нуждата да му връчим 
призовка. В 6 ч сутринта 
на вратата се звъни. Свиде-
телят отваря по пижама и 
двама полицаи го отвеждат 
в съда, където да изчака 
заседанието в 11. Така се 
изключва възможността 
заседанието да се отложи 
поради неговото неявява-
не. Решаваме въпроса, като 
вместо една призовкарка 
със заплата от 400 лв. на-
значаваме 2 ченгета с кола 
и заплати от по 1000 лв. Е, 
и с известно неудобство за 
свидетеля.

Ускоряване
Другата идея за ускоряване 
на делата била да се задъл-
жат съдиите да произнасят 
присъдите до 15 дни. Какво 
казва сегашният Наказател-
нопроцесуален кодекс?

„Чл. 308. (1) Мотивите 
може да бъдат изготвени 
и след обявяване на при-
съдата, но не по-късно от 
петнадесет дни. 

(2) По дела, които пред-
ставляват фактическа или 
правна сложност, мотивите 
може да бъдат изготвени и 
след обявяването на при-
съдата, но не по-късно от 
тридесет дни.

Чл. 310. (1) Присъдата 
се обявява от председателя 
незабавно, след като е под-
писана от всички членове 
на състава на съда. 

(2) Когато изготвянето 
на мотивите е отложено, 
председателят обявява само 
диспозитива, подписан от 
всички членове на състава 
на съда.”

Диспозитивът е заповед-
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ната част на присъдата. То-
ест частта, в която съдът 
казва какво да се направи, 
като например праща няко-
го в затвора. 

Цитираните текстове 
оставят впечатлението, 
че присъдата и мотиви-
те са две различни неща, 
но всъщност присъдата 
включва мотивите, защото 
не може да влезе в сила, 
без те да са написани и на 
разположение на обвиня-
емия. Нали от тези мотиви 
се вижда дали е законна 
присъдата и съответно от 
тях обвиняемият ще чер-
пи доводи за жалбата си! 
Да влезе в сила присъдата 
без мотивите е все едно да 
влезе в сила, преди да бъде 
произнесена.

И така, сега срокът е 15 
или 30 дни в зависимост 
от сложността на делото. 
След като хората на Цвета-
нов в Народното събрание 
редактират кодекса, срокът 
ще е само 15 дни. Тоест про-
дължителността на делото 
ще се съкрати с 2 седмици. 
Ако сега то продължава, да 
речем, 8 години, вече ще 
продължава 7 години, 11 
месеца и две седмици. 

Като добавим задължи-
телно доведените свиде-
тели, току-виж сме свели 
производството до 7 го-
дини. Това ли е голямата 
идея на Цветанов? Не съм 
впечатлен. 7 години си е пак 
твърде много време, за да 
бъде наказан престъпникът 
и за да бъде разкарван по 
съдилищата невинният.

Ще има някаква полза от 
промяна, която намалява 
годините от 7 на 2 напри-
мер. Но това няма как да 
стане с козметични мерки 
като предложените. Трябва 
да се има предвид откъде 
идва забавянето. То идва от 
три посоки:

1. бавното предварително 
производство;

2. връщането на делото 
за допълнително разслед-
ване;

3. болничните листове.

Производство
Бавното предварително про-
изводство няма нищо общо 
със съда. Работата на съда 
започва едва когато папката 
попадне в деловодството 
му. Къде се лута делото пре-
ди това, съдиите не знаят и 

не им е работа да знаят. То 
започва пътя си при дозна-
телите, които са полицаи и 
като такива са подчинени 
на Цветанов. После отива 
при прокурора, който у нас, 
кой знае защо, се води част 
от съдебната система. Ако 
прокурорът е доволен, ще 
внесе тая папка в съда. Ако 
е недоволен, ще я върне 
на дознателя. Всичко това 
отнема от месеци до годи-
ни. Цялото това време го 
броят за бавно правосъдие 
и винят съда за него.

Решението тук няма ни-
що общо с предлаганите от 
управляващите реформи, 
които се отнасят за съдеб-
ната фаза. Първо Цветанов 
трябва да затегне собстве-
ните си подчинени. После 
трябва да промени консти-
туцията, та прокуратурата 
да мине към изпълнител-
ната власт. А като мине, 

да затегне и нея по същия 
начин, по който е направил 
това с дознателите си.

След като е подредил зад-
ния си двор, Цветанов тряб-
ва да се заеме с връщането 
на делата. Това означава 
дознатели и прокурори да 
внасят делата в такъв вид, 
че да не е нужно връща-
не. Нищо трудно. Просто 
трябва да описват точно 
фактическата обстановка, а 
не с общи и неразбираеми 
изрази. Трябва да събират 
убедителни доказателства. 
И най-сетне трябва да из-
писват правилно членовете, 
по които повдигат обвине-
нието. Все неща, които по-
настоящем бъркат отново 
и отново.

Болнични листове
Най-сетне трябва да се 
затвори възможността за 
снабдяване с неистински 

болнични листове. Един 
болничен лист може да 
забави делото с половин 
до една година. Даже ако 
проблемът с болничните не 
бъде решен, управляващите 
пак могат да ускорят право-
съдието. Достатъчно е да го 
разтоварят от прекомерния 
брой случаи. Ако пред един 
съдия има висящи не сто 
дела, а само едно, колкото 
и фалшиви болнични ли-
стове да се представят, за-
бавянето няма да е голямо. 
Сега заседанията се отлагат 
за след половин година, 
защото след толкова е най-
близката свободна дата. 
Ако съдията гледа само 
едно дело и му представят 
болничен лист за 3 дни, 
той може да го отложи за 
след 4. Разтоварването пък 
ще стане, като се орежат 
съставите в Наказателния 
кодекс. Той се пише в На-

родното събрание, а не в 
съда. Следователно зависи 
от парламентарното мно-
зинство, а не от съдиите.

Всичките тия специали-
зирани съдилища само ще 
трупат още администрация 
в и бездруго раздутия дър-
жавен апарат. Това означава 
още данъци за население-
то. На всичкото отгоре ще 
се усложни допълнително 
системата, а това няма как 
да я направи нито бърза, 
нито надеждна. Отсега мо-
га да си представя колко 
спорове ще има по въпроса 
кой съд е компетентен в да-
дения случай - обикновени-
ят или специализираният. А 
споровете значат разнобой 
между различните съди-
лища, обжалвания и още 
бавене.

Нужда от промяна има. Но 
истинска, а не козметична, 
каквато е предложената.

 Министърът на вътрешните работи цветан цветанов (вляво) e сред основните инициатори за създава-
нето на специализирани съдилища Снимка марина ангелоВа

▶

Владислав Богоров, 
адвокат

От специализираните 
съдилища полза няма
Предлаганите реформи само ще трупат още администрация  
в и бездруго раздутия държавен апарат



Визитка
Кой е Франк 
Уайтинг

Франк Уайтинг се при-
съединява към Colliers 
International като мени-
джър на най-големия 
търговски център в Бъл-
гария - THE MALL. Той 
има над 17-годишен опит 
в областта на управле-
нието на недвижимите 
имоти. Предишната му 
позиция е била мениджър 
на Frenchgate Shopping 
Centre с 85 000 кв. м в 
Донкастър. 

Като търговски директор 
в Boultbee Land, инвес-
тиционно дружество за 
частни имоти (март 2007 
г. - ноември 2008 г.) 
Франк Уайтинг отговаря 
за развитието на бизнеса 
на компанията в Север-
на Америка и Централна 
Европа, както и управле-
нието на канадските й 
активи. 

За същата компания 
консултира търговски 
центрове в Обединено-
то кралство през пери-
ода ноември 2008 - март 
2009 г. През януари 2005 
г. като директор на EFM 
Mall Trading Ltd Уайтинг 
прави EFM Mall в пър-
востепенен източник 
на странични търговски 
приходи в портфолио от 
31 търговски центъра. 
Ръководил е отдел “Упра-
вление на имоти” после-
дователно в Donaldson, 
Abbeygate Shopping 
Centre, Nuneaton, както 
и в Estates Facilities 
Management Ltd, 
Grosvenor Shopping Centre 
в Бирмингам.

▶

▶

▶

Господин Уайтинг, ме-
сец след откриването на 
THE MALL оправдаха ли се 
очакванията ви като по-
сещаемост и като обороти 
на търговците, ако имате 
данни и за тях?

- Очакванията ни се 
оправдаха. Посетите-
лите вече са над 1.550 
млн. души. Освен това 
локацията на мола е 
стратегическо предим-
ство за него. 

Вярно ли е, че новите мо-
лове в София и в частност 
THE MALL са отворили с 
наеми с около 20% по-
ниски от тези на същест-
вуващите?

- При моловете в Со-
фия, които съществу-
ват от няколко годи-
ни, доколкото знам, е 
предвидено ежегодно 
индексиране на наеми-
те. Най-вероятно чисто 
теоретично тези нива 
биха били по-високи. Но 
като цяло не е опреде-
лящо кой проект кога е 
стартирал. През 2006 г., 
когато са отворили “Мол 
София” и “Сити център 
София”, беше време на 
развитие на икономика-
та и експанзия на търго-
вците, а сега е време на 
икономическа криза. 

Хубаво е да се гле-
да по-дългосрочно на 
наемите, като те тряб-
ва да са устойчиви във 
времето. В този смисъл 
наемните нива, с които 
е открил THE MALL, са 
такива, че да бъдат ус-
тойчиви и в трудни вре-
мена. Предвижда се по-
тежък старт през 2010 
г. и след това възстано-
вяване на икономиката. 
Оборотът на търговците 
не зависи от наемите, 
а от способността на 
хората да харчат. Това 
е показателят, който 
ограничава хората.

Ние ще изследваме 
как ще функционира 
този търговски център 
в следващите месеци. 
Нямаме много причини 
да очакваме подобря-
ване на покупателната 
способност преди есен-
та на тази година или 

▶

▶

пролетта на следваща-
та. Очакваме по-затруд-
нено опериране на тър-
говските центрове през 
това лято. 

Към клиенти с каква по-
купателна способност е 
насочен молът? Отвън пре-
димно се виждат хора с 
чантички на Carrefour.

- В никакъв случай то-
ва не ни притеснява. 
Хипермаркетът Carrefour 
е много важен за тър-
говския център и той 
добавя стойност към 
мола. Разпределението 
на търговците в THE 
MALL е добро и логично. 
Carrefour е в подземно-
то ниво, а горе, където 
има дневна светлина, са 
заведенията за хранене, 
по средата са предста-
вители на много от го-
лемите модни вериги. 
Смятам, че сме напра-
вили добър търговски 
микс. 

По-голяма част от хора-
та пазаруват ли, или пи-
ят кафе, защото някои от 
консултантите казват, че 
по-скоро моловете са за 
разходка на българите?

- На този въпрос не 
може да се отговори 
еднозначно. Нашето 
мнение е, че хората 
правят двете неща ед-
новременно. Ние пред-
лагаме голям избор от 
кафенета и заведения. 
Човек, който е дошъл да 
пазарува при нас, може 
да го направи и след 
това да седне в някое от 
заведенията, които са 
буквално насред модни-
те магазини. Освен това 
неделя е ден, в който 
хората идват да се раз-
ходят тук и да обядват, 
но покрай това те могат 
и да купят нещо. Това е 
и денят от седмицата, в 
който хората могат да 
пазаруват. 

До каква степен открива-
нето на вашия мол, а и на 
“Сердика център”, допри-
несе за отлив на търговци 
от търговскитe улици?

- Аз не съм сигурен, че 
има такава тенденция, 

▶

▶

▶

защото усещането при 
пазаруването на двете 
места е съвсем различ-
но. В главните търгов-
ски улици хората търсят 
определени луксозни 
стоки или пазаруват не-
ща за всекидневна упо-
треба. Имайте предвид, 
че аз съм от 5 седмици 
в България, но дори и да 
има такава тенденция - 
на отлив от търговските 

улици заради молове-
те, тя не е само отлив 
от главните търговски 
улици, а като цяло от 
търговските площи. 

Има ли потенциал в Со-
фия за откриване на още 
един мол след вашия?

- Когато говорим за 
София, която е с населе-
ние около 1.5 млн. души, 
и като се има предвид 

▶

локацията на нашия мол 
- бул. “Цариградско шо-
се”, може да има други 
части на София, където 
ще е добре да се появи 
един търговски център, 
макар и по-малък от 
нашия. София е много 
променящ се от глед-
на точка на население 
град. Няма да се учудя, 
ако до 3-4 години се 
появят нови молове. Тук 

хората все още са много 
вдъхновени от шопинг 
културата. Това е добре, 
защото конкуренцията 
винаги е здравословна. 
Колкото по-добри моло-
ве се появяват, толкова 
по-добро качество има 
за клиентите. Но ние 
сме сигурни обаче, че 
няма да има по-добър 
мол от нашия.  

Красимира Янева

Интервю Франк Уайтинг, управляващ мениджър на THE MALL

Снимка  боби тошев
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ТърговсКи ЦенТрове
1.550 млн. души вече 
са посетили нашия мол
Не се притеснявам, че клиентите пазаруват предимно от Carrefour



С него инвестиции-
те на RESB в Бъл-
гария ще достигнат 
300 млн. EUR

Строителството на най-
големия и единствен мол 
от международен мащаб 
в Русе и региона е на 
финалната права, съоб-
щиха от RESB - Real Estate 
Services Bulgaria. Инвести-
цията надхвърля 100 млн. 
EUR. Mall Rousse е третият 
комплекс от подобен вид 
след успешните проек-
ти в София и Пловдив. 
Неотдавна в сградата на 
мола се проведе първият 
retail семинар в България 
със специалното участие 
на Пако Ъндърхил. Муки 
Гредингер, изпълнителен 
директор на Cinema City 
International, главен ин-
веститор в Mall Rousse, 
съобщи тогава, че “въпре-
ки кризата сега е точният 
момент за изграждането 
и откриването на търгов-
ския център”. 

Параметри
Локацията на мола е пер-
фектна – само на пет ми-
нути с кола от центъра на 
Русе и в близост до грани-
цата с Румъния. Сградата 
е в съседство с “Бизнес 
парк Русе”, който се из-
гражда самостоятелно от 
местния партньор на RESB 
“ИРИС” АД. предлагайки 
над 30 000 кв. м. клас “А” 
офис площи. Силата на 

Mall Rousse скоро отваря врати 

този проект е в синерги-
ята между търговско-раз-
влекателния комплекс и 
бизнес парка. Mall Rousse 
се простира върху площ от 
60 хил. кв. м, от които 40 
хил. кв. м е отдаваема тър-
говска площ. Ще има 160 
магазина, които ще бъдат 
разположени на три назем-
ни нива и ще бъдат обслуж-
вани от 1200 паркоместа. 
Освен с единствения в ре-
гиона хипермаркет ТЕМПО 
(собственост на веригата 
„Пикадили”) Mall Rousse ще 
зарадва киноманите с пър-
вия мултиплекс от десет 
киносалона. Cinema City ще 

предложи познатия висок 
стандарт чрез дигитално 
триизмерно кино, големи 
екрани, топклас прожек-
ционни апарати, 5-канален 
дигитален съраунд звук – и 
всичко това в комфортен 
вътрешен интериор, който 
да отговори на очаквания-
та на съвременния зрител. 
Миксът от наематели на 
Mall Rousse е ориентиран 
главно към модата, оси-
гурявайки в същото време 
неповторимо разнообразие 
от продукти и услуги. Сред 
наемателите са предста-
вителите на известни мар-
ки като Espirit, Tom Tailor, 

Tempo Sport (Puma, Kappa, 
Nike, Speedo), Tempo Casual 
(Lee, Wrangler, Rifle), Ciela, 
Leonardo, Levi’s, Douglas 
и др.

Стандарти
Управлението на Mall 
Rousse след откриването 
му ще се поеме от екипа на 
RESB, който на практика е 
единственият в България 
работил по израждането на 
три търговски центъра. Ам-
бицията му е да наложи но-
ви стандарти за пазарува-
не в града и региона, както 
и да превърне търговския 
център в предпочитано 

място за незабравими пре-
живявания, пазаруване и 
прекарване на свободното 
време. 

Инвеститор
RESB е дъщерна на ин-
вестиционната и проект 
мениджмънт компания 
Cinema City International 
в България. Основната й 
дейност е насочена към 
проектирането, строител-
ството, финансирането и 
отдаването под наем на 
широкомащабни проекти 
в областта на недвижи-
мите имоти, като нейно-
то портфолио в страната 

надхвърля 300 млн. EUR 
инвестиции в повече от 
260 000 кв. м търговски 
и офис площи. След ус-
пешното завършване на 
проектите Mall of Sofia 
(юни 2006 г.) и Mall Plovdiv 
(март 2009 г.), компания-
та работи в момента по 
три активни търговски 
проекта в страната: Mall 
Rousse, Mall Stara Zagora и 
Park Tower, със сериозното 
намерение да разшири 
своята дейност на Балка-
ните. Компанията е 100% 
собственост на Cinema 
City International. Cinema 
City International е с 80- 
годишна история като во-
дещ кинооператор с над 
100 мултиплекса с повече 
от 1000 кинозали в Европа 
и в Израел. Компанията е 
ексклузивен оператор на 
триизмерните кина IMAX 
за Централна и Югоиз-
точна Европа. От 1992 г. 
Cinema City International 
успешно инвестира в тър-
говски и развлекателни 
центрове, клас „А” офис 
сгради и модерни жилищ-
ни комплекси. Първaта 
инвестиция на Cinema City 
International в България 
е търговско-развлека-
телният комплекс Mall of 
Sofia. Там е и първият 
мултиплекс Cinema City с 
12 кинозали и триизмерен 
киносалон IMAX. В следва-
щите 2 години Cinema City 
International ще открие в 
страната още 6 мултипле-
кса с 55 кинозали.

 Параметри на най-големия и единствен мол от международен мащаб РЗП: 60 000 кв.м, обща застроена площ: 
55 000 кв.м, търговска площ: 40 000 кв.м, магазини: 160, паркоместа: 1200
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2010 - годината на моловете
Големите търговски 
центрове в остра 
конкуренция  при-
вличат клиенти с 
реклами и събития

2010 е годината на мо-
ловете. 10 големи тър-
говски центъра ще от-
ворят през тази година, 
при положение че доп-
реди няколко месеца в 
София имаше едва три 
мола. 

Новите големи търгов-
ски центрове имат обща 
площ близо 370 000 кв. 
м. През март в София 
отвориха врати “София 
аутлет център”, “Сердика 
център”, а през април 
и THE MALL. От март 
клиентите пазаруват и 
от “Мол Габрово”, а ми-
налия месец отвори вра-
ти и “Галерия Пловдив”, 
като на 27 май се очаква 
посетителите да видят 
открит и “Гранд мол Ва-
рна”. До края на годината 
на пазара ще излязат и 
“Галерия Стара Загора” 
на GTC-България, “Варна 
тауърс” във Варна, а в 
Русе “Мегамол” и “Мол 
Русе”.

Борбата за клиенти 
Как да се привлекат 

клиентите, е основната 
цел на моловете. Пове-
че клиенти, значи по-
високи обороти, а при 
положение че наемите 
се определят и от обо-
ротите на търговците, то 
това означава и повече 
приходи за собственици-
те на търговските цен-
трове. 

Клиентите в първите 
три мола намаляха, но 
това е временно явле-
ние, твърдят от кон-
султантската компания 
Forton International. 
Броят на посетителите 
в мола от началото на 
годината се е увеличил, 
твърди маркетинг мени-
джърът на “Мол София” 
Валери Рафаилов.

Не така стоят нещата 
обаче в “Сити център 
София”. Там дори нае-
мателите стачкуваха с 
искане за по-ниски на-
еми. Те се мотивираха с 
намалените посещения 
вследствие на кризата, 
а и заради строеж на 
втория метродиаметър, 
а съответно и на падна-
лите обороти. 

Реклама
Новите молове в София 
промениха отчасти по-
литиката на съществу-

ващите “Сити център 
София”, “Мол София” 
и “Скай сити”. И трите 
водят масова рекламна 
кампания с билбордо-
ве. Дори пред новия 
THE MALL има огромен 
билборд на “Мол Со-
фия”. 

През тази година ре-
кламният ни бюджет е 
малко по-голям, но това 
не е свързано с открива-
нето на новите молове, 

коментира маркетинг ме-
ниджърът на “Мол Со-
фия” Валери Рафаилов. 
Той допълни, че се под-
готвят няколко кампании 
с награди за участниците 
и събития във и извън 
търговския център. Той 
обаче призна, че в мо-
мента тече преразглеж-
дане на наемните нива, 
но пък няма магазини 
без наематели. В “Сити 
център София” има сво-

бодни търговски площи 
и още един наемател, 
който има магазин за 
стъклария - “Пашабахче” 
- обясни, че ще напус-
не. 

Подобрения
В същото време в “Мол 
София” се прави зона 
за забавления с детски 
кът, подобрява се зоната 
за хранене и сервизните 
помещения. THE MALL 

има огромен детски клуб, 
боулинг зона и т.н., а в 
“Скай сити” има също 
места за забавление.   

Отлив
Новите молове засегнаха 
и бизнеса по главните 
търговски улици. На ня-
кои места има отлив на 
търговци, а апетитни ма-
газини в центъра стоят 
празни от месеци.

Красимира Янева

откриването на големите търговски центрове доведе 
до отлив на наематели по търговските улици в центъра 
на софия   снимка боби тошеВ

▶ Моловете се опитват да привлекат  
клиенти с рекламни билбордове   

снимка марина ангелоВа

▶
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BNT NOVA bTV
По света и у нас Календар bTV Новините

Графика: Вихър Ласков

Рейтингови данни за централните новинарски емисии

март � май ����

Източник: GARB
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Кризата продава новините      на медиите
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Повече икономика - повече  
зрители. Или поне така твърдят  
шефовете на големите телевизии

Авторски права
120 наши интернет 
радиа излъчват  
без лиценз
Над 120 български ра-
диостанции в интернет 
извършват дейността 
си, без да имат необхо-
димия лиценз и уредени 
права. Това показва про-
учване на дружеството 

за управление на правата 
за излъчване ПРОФОН. 
Всичките радиа излъчват 
нелегално звукозаписи от 
каталога на ПРОФОН.  
След установеното 
нарушение на Закона 
за авторското право от 
ПРОФОН са започна-
ли преговори с всички 
онлайн радиа. Голяма 
част от тях вече са в про-
цес на легализация. 

Медиен 
Бизнес

Реклама:
Мария секулова
msekulova@pari.bg
tel. 4395-872

Редактор:
Eлина Пулчева
еpulcheva@pari.bg
tel. 4395-877

Съдържанието на емисии-
те на медиите се напълни 
с невиждано количество 
икономически новини. Все 
по-често водещата инфор-
мация е свързана или с раз-
витието на  кризата, или с 
реформите у нас и по света, 
или с все по-нови пред-
ложения за антикризисни 
мерки. 

Хората се страхуват за не-
ясното си бъдеще. Затова се 
нуждаят от повече инфор-
мация. Искат да се чувстват 
подготвени за непредви-
димо бързо променящата 
се ситуация, твърдят пси-
холози. Затова според тях 
зрителите днес следят по-
внимателно новинарските 
емисии, отколкото преди 
две години, когато кризата 
все още беше мираж, за 
който всеки е чувал, но 
никой не е виждал.

факт 
От началото на 2010 г. пий-
пълметричните агенции от-
читат повишена гледаемост 
на телевизия като цяло. Въ-
преки че за икономическа 
криза в световен мащаб се 
заговори още преди около 
2 години, у нас тя дойде 
със закъснение и едва сега 
започват да се проявяват 
последиците от нея. 

Повече безработни, които 
прекарват голяма част от 
времето си у дома... пред 
телевизора. Това е най-
вероятното обяснение за 
повишаването на интере-
са към телевизията като 
цяло. 

Разбира се, не може да 
се отрече и приносът на 
самите електронни медии 
- по-интересно поднесени 
новини, нови предавания, 
риалитита, сериали...

Хората се страхуват и имат 
нужда от повече информация
Икономическата криза 
разшири международни-
те икономически теми в 
емисиите на „По света и у 
нас”, макар че ние винаги 
сме залагали на финан-
сите в новините си. В по-
следно време обаче става 
дума за наблягане на 
международни икономи-
чески теми. Дори чисто 
времево отделяме повече 
внимание на тези теми. 
Причината е взаимооб-
вързаността на страните 
по света в криза. Всички 
наши зрители като че ли 
се интересуват какво се 
случва в икономиките на 
чуждите държави, защото 
неизбежно процесите там 

Не помня 
някога толко-

ва често водещата 
новина  в емисиите 
да е била икономи-
ческа 

Милена Цветанска, 
главен редактор в редакция 
„Новини” - БНТ

засягат и нас самите.
Кризата продава опреде-
лено, защото хората се 
страхуват и имат нужда от 
повече информация, за да 
се чувстват подготвени да 
реагират на променящата 
се ситуация.

Честно да ви кажа, не 
помня толкова дълго вре-
ме емисиите ни да са за-
почвали с водеща новина 
от икономическата сфера. 
Лошото е, че по всички 
телевизии се въртят едни 
и същи експерти. Това 
показва, че у нас липсват 
достатъчно компетентни 
хора, които да коментират 
финансите и кризата.

Парадокс
Въпреки че като цяло зри-
телите на телевизиите се 
увеличават заради кризата, 
именно тя стана причина за 
спада на приходите на меди-
ите от реклама. Експертите 
прогнозират, че средно с още 
около 10% ще спадне печал-
бата на медиите от реклама. 
През миналата година теле-
визиите са отбелязали спад 
на рекламните приходи с 
около 20%, сочат данни на 
TNS/TV Plan. Това до голяма 
степен се дължи и на факта, 
че те намалиха тарифите си 
средно с около 30%. Като ця-
ло обаче позициите на тв па-
зара си остават същите. BTV 
бележи лек ръст в пазарния 
си дял на рекламните прихо-
ди, а Нова тв има лек спад. 
Изводите, които направиха 
експертите на 14-ия форум 
на рекламния бранш преди 
два месеца, бяха, че нетният 
рекламен пазар през 2009 
г. възлиза на 390 млн. лв., 
което е с 25% по-малко от 
сумата, вложена в реклама 
в медиите през 2008 г. (519 
млн. лв.). Цената на рекла-
мата в медиите като цяло е 
надолу с между 20 и 35%. 
Както се казва: криза е!

Парадокс 2
По данни на пийпълметрич-
ната агенция GARB зрител-
ският интерес към новините 
на трите големи телевизии 
- bTV, Нова тв и БНТ, пада 
през последните три години. 
Ако новините на БНТ през 
2008 г. са били гледани сред-
но от около 377 хил. души, в 
началото на 2010 г. те вече 
стават 284 хил. души (виж 
графиката). Равномерният 
спад важи и за „Календар” 
на Нова тв. Ако през 2008 
г. 505 хил. души средно са 
се задържали пред екрана 
по време на емисията, в на-
чалото на 2010 г. те са 356 
хил. Само bTV бележи ръст 
от 3% от 2008 г. насам на 
гледаемостта на новинар-
ските емисии, защото виж-
даме по-малко разплакани 
бабички за сметка на повече 
икономическа информация. 
Причините са много и не се 
дължат само на кризата. Но 
и на експанзията на интернет 
и промяната на съдържани-
ето. Днес новините на БНТ 
например може да се гледат 
изцяло в сайта на телевизи-
ята. Същото важи и за Нова 
тв, и за bTV. 

22
▶ радиостанции продъл-
жават да излъчват музи-
ка в интернет без уреде-
ни права 
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Графика: Вихър Ласков
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Признание
БНТ  
спечели  
„Аскеер”
БНТ получи награда „Аске-
ер”. За първи път в истори-
ята на призовете отличието 
се дава на институция, и то 
на медия. Телевизията беше 
удостоена с наградата зара-
ди 50-годишната си журна-

листическа работа. „Каската 
на Аскеера винаги пада, но 
пожелавам на БНТ да държи 
каската си винаги здраво.” 
С тези думи председателят 
на фондация „Академия 
Аскеер” Милен Миланов 
връчи отличието на генерал-
ния директор на БНТ Уляна 
Пръмова. Снощи за 20-и 
пореден път „Фондация 
Аскеер” връчи своите теа-
трални награди. 

Конкурс
„PR Приз”  
става 
международен
Участници от всички бал-
кански страни ще включва 
догодина конкурсът „PR 
Приз”. Така организираното 
от Българското дружество 
за връзки с общественост-
та (БДВО) събитие ще се 

превърне в първия между-
народен конкурс. Организа-
торите на „PR Приз” съоб-
щиха още, че ще издигнат 
кандидатурата на София за 
домакин на Световния PR 
форум на Глобалния алианс 
за PR и комуникационен 
мениджмънт през 2014 г. На 
награждаването миналата 
седмица бяха връчени спе-
циални награди за принос в 
развитието на PR у нас през 

изминалото десетилетие. 
„M-Тел” и „Софарма” взеха 
награди за дългогодишна-
та си подкрепа към орга-
низаторите на „PR Приз”. 
От създаването си досега в 
конкурса на БДВО са участ-
вали над 250 проекта. През 
2001 г. той стартира с три 
конкурсни категории, докато 
сега българските PR аген-
ции може да се състезават в 
15 различни области.

Винаги сме на пулса на 
новините и на зрителите
Засягаме темите, за 
които знаем, че вълну-
ват хората. Затова правим 
и сутрешните срещи с 
интересни личности, които 
имат какво да кажат по 
съответната тема. Намира-
ме какво и по какъв начин 
трябва да се отрази за деня. 
Не натоварваме зрителите с 
прекалено черни окраски на 
новините.

Нашето желание е 
винаги да сме на пулса 
на новините и на зрите-
лите. Защото знаем какво 
хората искат да видят и да 
разберат. Стремим се да им 
дадем съветите, от които се 
нуждаят в дадения момент. 

Не натовар-
ваме зрите-

лите с прекалено 
черни окраски на 
новините

Люба Ризова, 
главен редактор „Новини  
и актуални предавания”, bTV

ват живо от даден про-
блем, и ние се стремим да 
отразяваме именно такива 
проблеми. Публиката прос-
то има доверие в нашите 
новини. Не бих казала, 
че използваме специални 
трикове. 

На сайта ни скоро ще 
пуснем специални емисии 
новини. Ще има уеб водеща 
новина. Това ще се случи 
след броени дни. Останали 
са ни козметични довърши-
телни работи - графики и 
шапки. Емисиите ще имат 
водещи. Ще бъдат кратки 
- в зависимост от деня и 
какво се случва. Ежедневи-
ето води нашите решения.

И без криза новинарските  
телевизии ще работят 
Медиите наблягат  
на новините,  
които зрителят  
очаква да види 

Кризата измести акцента 
на новините във всички 
телевизии. Това обаче не оз-
начава, че когато тя отмине, 
новините ще спрат - в една 
телевизия винаги ще има 
нужда от икономически, 
социални, политически и 
културни репортажи, ко-
ментира Любомир Павлов, 
изпълнителен директор на 
TV Европа. Телевизията 
излъчва новини на всеки 
30 минути, затова техният 
рейтинг може се приеме 
като рейтинг на самата те-
левизия. 

За да направят гледаеми 
новините, от телевизия-
та наблягат повече върху 
съдържанието и по-малко 
върху формата. До обяд 
медията излъчва новини 
без студио и водещ тип 
Euronews. От TV Европа 
отчитат като успешно за 
техния рейтинг изместване-
то на централната емисия от 
19 в 18.30 ч. 

Промени
Кризата променя зрите-
лите, пък е мнението на 
изпълнителния директор 
на бизнес телевизията 
EBF Калоян Иванов. По 
думите му аудиторията 
на медията  има все по-
засилен интерес към се-
риозни теми и новини. 

През последните месеци 
телевизията е гледана от 
над 700 хил. души, ка-
то това е увеличение в 
сравнение с март 2009 г., 
когато аудиторията е била 
около 250 хил. души. 

най-важно
При новините е важно как 
и кога са поднесени и да-
ли задоволяват нуждите на 
зрителя. От март EBF е въ-
вела нов отдел анализатори 
за ФОРЕКС пазарите и спе-
циален отдел, който е анга-
жиран с проекти, свързани 
с възобновяеми енергийни 
източници, което е при-
мер за полезната симбиоза 
между медиите и реалния 
бизнес, казва Иванов. 

Eлина Пулчева

Гледаемостта на нашите 
новини се повишава, 
когато хората се интересу-
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Промоция
Изложението в НДК ще предлага нови 
книги с отстъпка  
Пролетният базар на книгата ще събира запалени читате-
ли всеки ден до 30 май в НДК. Практиката е по време на 
изложението да се показват най-новите заглавия от раз-
лични издателства, а посетителите да могат да ги заку-
пят на по-ниски цени. Именно по време на Пролетния 
базар ще може да се види първият у нас outlet за книги на 
щандовете на три издателски къщи. Не искахме да пра-
вим масово мероприятие, каза Венка Рагина, която освен 
управител на издателство „Унискорп” е и член на управи-
телния съвет на Асоциация „Българска книга”. 

Цитат

 венка рагина, управител на издателство „Унискорп”

След като има outlet-и за 
дрехи и обувки, защо да 

няма и за книги? В него няма да 
предлагаме преоценени издания, 
а хитове от отминали сезони

Думата outlet стана изключително популярна в последно 
време - с нея магазините се борят да привлекат клиенти, 
предлагайки колекции от минали сезони с гръмки нама-
ления. Най-популярните outlet магазини в страната са за 
дрехи и обувки, бельо. В месеца на българската писменост 
съвсем навреме се роди оutlet от нов тип - за книги. 

Изложение с отстъпки
Идеята да се направи outlet за книги е на три издателски 
къщи - „Кръгозор”, „Унискорп” и „Емас”. Стартът на ини-
циативата е на Пролетния базар на книгата, който започна в 
НДК. На ежегодното изложение всичко, което се предлага, 
е с отстъпка, какъв по-добър начин да реализираме идеята 
точно в този момент, каза за в. „Пари” Венка Рагина от 
„Унискорп”. Търговците нямат достатъчно площи, на които 
да предлагат всички издания. Има много ценни заглавия, 
които понякога остават в по-задните редици. Книгите, 

които са включени в outlet-а, не са втора употреба, нито 
пък са преоценени - това са издания, които продължават 
да са актуални, но малко позабравени. На щандовете на 
издателските къщи в НДК тези дни са обособени кътове, 
където хитови книги ще се продават с до 70% отстъпка, 
каза Рагина. 

Тематични outlet-и
Проектът „outlet за книги” може да бъде доразвит. 
Обмисля се тази практика да бъде пренесена и при 
търговците - в книжарниците да се направят щандове, 
на които да се правят тематични outlet-и, каза Стефка 
Ангелова от издателство „Кръгозор”, което е инициатор 
на идеята. Може да има outlet за криминални романи и 
трилъри, за чиклит, за художествена литература. Въз-
можно е да има сезонни разпродажби - през пролетта да 
се предлага с намаление здравна литература. Ако про-

ектът потръгне, от издателските къщи са амбицирани 
да го развият и в други градове, не само в столицата. 
По този начин се надяваме да привлечем хора, за кои-
то книгата никога не е била първа необходимост, каза 
Стефка Ангелова. 

PR трик
Кризата определено се отразява на интереса към книгите, 
казват от издателските къщи. На базари от минали години 
хората идваха с цели списъци и си тръгваха с препълнени 
пликове. Сега голяма част от тези хора, които са свили 
семейните си бюджети, няма да са толкова активни на 
изложението, очакват издателите. С реализирането на про-
екта за книжния outlet те се надяват да привлекат повече 
хора въпреки кризата. Това е и PR кампания, с която ще се 
популяризира и възроди четенето на книги. 

елина Пулчева

Три издателски къщи се обединиха около идеята да 
разпродават позабравени книги по атрактивен начин

Книжен outlet
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